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Készült:  Nagyatád Város Önkormányzata Képviselő-testületének 2011. február 17-i 

üléséről, hangfelvételről 
 
Jelen vannak: Ormai István polgármester, Kárpáti László alpolgármester, Dr. Ludas László 

alpolgármester, Boros Bálint, Czimbalek József, Melles Zoltán, Dr. Novák 
János, Melsin Valentin (aki később érkezik), Dr. Orbán Csaba, Rácz Ferenc, 
Sasvári Tamás, Simonovics Józsefné képviselők 

 
Meghívottak: Dr. Kovács Ildikó jegyző, Dr. Nagy Vera aljegyző, Dr. Pacári Judit 

jogtanácsos, Kliment Tiborné, Svégel Gábor, Dr. Druzsin Mónika 
irodavezetők, Szakályé Pintér Mária főigazgató, Kutiné Csicskár Edit, 
Rongáné Csányi Katalin, Varga Éva, Pünkösd Márton, Ivusza Tamás 
intézményvezetők, Egyed Árpád irodavezető, Ignácz János CKÖ elnök  

 
 
Ormai István polgármester:  
Köszönti a megjelenteket, a VTV nézőit, a nagyatádiakat.  
Javasolja, hogy a mai ülés jegyzőkönyvének hitelesítői Dr. Orbán Csaba és Rácz Ferenc 
képviselők legyenek. 
 
Ormai István polgármester szavazásra bocsátja a jegyzőkönyv hitelesítőkre vonatkozó 
javaslatot. 
 
A képviselő-testület a jegyzőkönyv hitelesítőkre vonatkozó javaslatot egyhangú – 10 igen – 
szavazattal elfogadja és a következő határozatot hozza: 
 
25/2011. (II. 17.) számú határozat: 
 
Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a 2011. február 17-i képviselő-
testületi ülés jegyzőkönyvének hitelesítőiül Dr. Orbán Csaba és Rácz Ferenc 
képviselőket választja. 
 
Megérkezik az ülésre Melsin Valentin képviselő. 
A képviselő-testület létszáma: 11 fő 
 
Ormai István polgármester megállapítja, hogy a képviselő-testület – 11 fővel – 
határozatképes.  
 
Ormai István polgármester az ülés előtt kiosztott napirendi javaslat megtárgyalását javasolja a 
képviselő-testületek.  
 
Ormai István polgármester szavazásra bocsátja a napirendi javaslatot. 
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A képviselő-testület a napirendi javaslatot egyhangú – 11 igen – szavazattal elfogadja és a 
következő határozatot hozza: 
 
26/2011. (II. 17.) számú határozat: 
 
Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a napirendek tárgyalására 
vonatkozó javaslatot elfogadja és az alábbi napirendeket tárgyalja: 
 
1.) Előterjesztés Nagyatád Város Önkormányzata 2011. évi költségvetéséről szóló 

önkormányzati rendelet megalkotására 
 Előadó: Ormai István polgármester 
 
2.) Előterjesztés a szociális pénzbeli és természetbeni ellátásokról szóló 6/2008. (II. 

15.) rendelet módosításáról 
 Előadó: Dr. Kovács Ildikó jegyző 
 
3.)  Előterjesztés a gyermekek pénzbeli és természetbeni ellátásáról szóló 

11/2006.(III.31.) rendelet módosításáról 
 Előadó: Dr. Kovács Ildikó jegyző 
 
4.) Előterjesztés az egyes anyakönyvi események engedélyezésének szabályairól szóló 

önkormányzati rendelet megalkotásáról 
Előadó: Dr. Kovács Ildikó jegyző 

 
5.) Előterjesztés a Nagyatádi Közoktatási Intézmény szervezeti struktúrájának 

átalakítására 
 Előadó: Dr. Kovács Ildikó jegyző 
 
6.) Előterjesztés a város iskoláiban 2011/2012. tanévben induló első osztályok 

számának meghatározásáról 
 Előadó: Dr. Kovács Ildikó jegyző 
 
7.) Előterjesztés a volt laktanya területén lévő, nagyatádi 0220/53 helyrajzi számú 

beépített telephely vevőjének kijelöléséről 
 Előadó: Ormai István polgármester 
 
8.) Előterjesztés a Nagyatád Város Önkormányzata Hivatásos Tűzoltósága 

tűzoltóparancsnoki beosztásának elnyerésére kiírt pályázati felhívás 
módosítására 

 Előadó: Ormai István polgármester 
 
9.) Beszámoló a bizottságok átruházott hatáskörben hozott döntéseiről 
 Előadó: bizottságok elnökei 

 
10/A.) Tájékoztató a polgármester képviselő-testület két ülése közötti időben végzett 

tevékenységéről 
 Előadó: Ormai István polgármester 

 
10/B.) Tájékoztató a jegyző és a Polgármesteri Hivatal képviselő-testület két ülése 

közötti időben végzett tevékenységéről 
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 Előadó: Dr. Kovács Ildikó jegyző 
 
11.) Interpellációk, kérdések 

 
12.) Egyebek 
 
 
Napirendek tárgyalása: 
 
1.) Előterjesztés Nagyatád Város Önkormányzata 2011. évi költségvetéséről szóló 

önkormányzati rendelet megalkotására 
 Előadó: Ormai István polgármester 
 
Ormai István polgármester:  
Az önkormányzati intézményekben szerteágazó, nagyon értékes feladatellátás valósult és 
valósul meg, az önkormányzat az egész városra kihatással tevékenykedik.  
A költségvetés tervezésekor, a decemberben elfogadott költségvetési koncepcióban az került 
meghatározásra, hogy úgy kerülnek tervezésre az előirányzatok, hogy a feladatellátáshoz 
szükséges források biztosításra kerülnek az intézmények, a szervezetek számára. 
Meghatározásra került továbbá, hogy eredményes befejezésre kerülnek a folyamatban lévő 
beruházások, valamint az, hogy mindenképpen költségmegtakarítást, költségcsökkentést kell 
elérni a 2011-es évben.  
Az intézmények elkészítették a saját költségvetéseiket, amelyeket jól át lehetett tekinteni és 
amelyek betartották azt a szempontot, hogy takarékosan, gazdaságosan, a költségek 
visszafogásával tervezik a 2011-es évet. Ezekből a költségvetésekből egy munkaanyag került 
összeállításra, amelyet az önkormányzat mind a négy bizottsága megtárgyalt. Kifejezetten 
hasznosak voltak a költségvetés összeállítása szempontjából ezek a tárgyalások, nagyon sok 
kérdés került tisztázásra, jó néhány javaslat született, vélemények fogalmazódtak meg és 
kerültek elmondásra, viták voltak arról, hogy hogyan-miként történjen a költségvetés 
kialakítása. Egyeztetések folytak az intézményvezetőkkel, a városi Érdekképviseleti 
Fórummal, akiket tájékoztatott arról, hogy milyen tartalmú-irányú a költségvetés 
összeállítása, milyen rájuk vonatkozó részei vannak.  
A 2011-es költségvetés fő összege 4.854 millió Ft, ebből 1.680 millió Ft amelyet 
beruházásokra-fejlesztésekre kívánnak fordítani. Nyilván a fennmaradó rész a 
városműködtetést szolgálja.  
Fontos volt, hogy a cél,- és a feladatrendszer végiggondolása mellett mik azok a pozíciók, 
amelyek között dolgozni lehet. A tényhelyzet összesítésre került, amelyből látszik, hogy a 
2010-es költségvetési tervezési időszakhoz képest 121 millió Ft-tal rosszabb költségvetési 
pénzügyi pozícióban kellett megtervezni. Ez azt jelenti, hogy ha semmit nem tesznek, akkor 
ennyivel romlik a pénzügyi-gazdasági helyzete Nagyatád Város Önkormányzatának, a 
városnak.  
Az állami támogatások 44 millió Ft-tal csökkentek. A személyi jövedelemadó visszajuttatása 
miatt jött ki ez az objektív összeg, egy képlet alapján történik a kiszámolása, a 2011-es SZJA 
forrásbiztosítás alapja a 2009-es tényleges SZJA befizetés a településről. 2009. volt a 
gazdasági világválság legrosszabb időszaka, ez meglátszik a finanszírozásban is.  
Az előző évekhez eltérően 2010-hez képest 15.400 e Ft-tal kevesebb bevétel várható amiatt, 
hogy  a Megyei Önkormányzatnak nincs már meg a lehetősége arra, hogy a középfokú 
tanintézetek működtetését is finanszírozza és támogassa, egyetlen Somogy megyei város sem 
jut hozzá ehhez a többletforráshoz.  
A kiadások növekedtek. A közalkalmazotti szférában az ún. bértábla szerinti soros 



 4 

előlépőknek a bérnövekménye és a minimálbér-növekedés miatti többletköltség 14 millió Ft. 
15 millió Ft-tal fizet az önkormányzat ebben az évben többet az előző évhez képest jubileumi 
jutalmak finanszírozására. Közel 30 millió Ft-ot kell az idén kifizetni, erre az 
önkormányzatnak jogszabályban előírt kötelezettsége van.  
Összességében a dologi kiadások tekintetében 4 %-os inflációval számoltak, ez 32 millió Ft-
os tétel.  
Az elmondottakból látszik, hogy változatlan struktúrában, változatlan juttatásokkal és 
változatlan szemléletmóddal nem lehet finanszírozni azt a működést és feladatellátását, amit 
Nagyatádon végeznek, mindenképpen változtatni kellett és kell ezen a rendszeren.  
A költségvetési rendelet-tervezetben 2011-re vonatkozóan a feladatokat döntően ellátó 
intézmények költségvetési előirányzatai, az ehhez adott támogatás szükséges, elégséges 
ahhoz, hogy a feladataikat el tudják végezni. Amennyiben ennél kevesebb forrást biztosítanak 
számukra, akkor a feladatokat is csökkenteni-szűkíteni szükséges. A jelenlegi feladatok 
végzése mellett ennyi pénzből lehet gazdálkodni. Az önkormányzati intézményi feladatellátás 
működőképességéhez az önkormányzat 489 millió Ft-ot ad a saját, a Nagyatádon megtermelt, 
beszedett bevételéből. Például Nagyatádon az alapfokú közoktatáshoz kapott állami 
támogatásokon kívül 216 millió Ft-ot, vagy a gimnáziumban folyó munka finanszírozásához 
63 millió Ft-ot kell hozzátennie az önkormányzat a saját pénzéből. Ezen az összesen 489 
millió Ft-on túl az igazgatási, az önkormányzati, a szociális, a városműködtetési feladatokhoz 
386 millió Ft-ot tesz hozzá az önkormányzat a saját forrásaiból. Ez összesen 875 millió Ft. 
Nagyatád város adóbevétele a négy fajta – iparűzési, lakossági kommunális, gépjármű és 
idegenforgalmi – adó pedig 428 millió Ft. Lehet látni azt, hogy melyek azok a pénzügyi 
tényezők, amelyek között ezt a finanszírozást kell biztosítani, hogy a feladatokat el tudják 
végezni. Ebből keletkezik a működési hiány egy önkormányzat életében, a feladatellátáshoz 
szükséges pénzügyi igények, a költségek, a kiadások jelentősen meghaladják minden 
feladatellátásnál az ahhoz kapcsolódó, normatív módon kapott bevételeket. Ezért van az, hogy 
különböző pénzügyi műveletekkel, folyószámlahitellel, hitelfelvétellel kell a gazdálkodást 
finanszírozni, ezért van az hogy a stratégiai jelentőségű célja kell, hogy legyen a 2011-es 
évnek a kiadások mérséklése-csökkentése. Ezért van az, hogy a december 16-i költségvetési 
koncepció határozati javaslatainak a döntő része költségmegtakarítást célzó szempontot 
tartalmazott és a mostani előterjesztés mögött lévő határozati javaslat is ugyanilyen módon 
közelíti meg ezt a szempontot.  
Közvilágításra 22 millió Ft-ot kell fordítani egy évben. Közvilágítás szükséges, amely 
korszerűsítésre került, ennyi pénz kell arra, hogy működjön ez a rendszer és még jó néhány 
példát fel lehetne sorolni.  
A 2011-es költségvetésben 223 millió Ft működési hiány van. A fejlesztési kiadások és 
bevételek pedig nullszaldósak, ott az egyenleg kiegyensúlyozott.  
Olyan változtatásokat javasoltak most is és a decemberi ülésen is, amelyeket két csoportra 
lehet bontani. Az egyik, hogy ha döntésének egy javaslatról, akkor gyorsan végig lehet vinni, 
meg lehet valósítani és ezáltal a kiadások csökkentése lehetséges, amelyek következtében 
néhány ponton a szolgáltatások szűkítése fog megvalósulni. A másik jellegű döntések inkább 
feladat-meghatározóak. Azt fogalmazzák meg, hogy hogyan haladjanak tovább a város 
működési rendszerének az átszervezésében határidővel, felelőssel, a cél világos 
megfogalmazásával.  
Természetesen nem azért kerülnek intézkedések meghozatalra, nem azért javasolnak 
különböző döntéseket, mert arra nincs szükség. Fordítva van, óhatatlanul szükség van ezekre, 
hogy a költségvetés egyensúlyban maradjon. Ezért a legnehezebb döntés a közalkalmazottak 
étkezési támogatásának a megszüntetése, ami nagyon nehéz és nagyon súlyos dolog, de nincs 
más megoldás. Ez ebben az évben 30 millió Ft. Sokkal tisztességesebb megmondani azt, hogy 
nincs módja az önkormányzatnak biztosítani ezt a juttatást, mintsem, hogy nem fizetik ki.  
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Inkább arról az oldalról kell megközelíteni ezt a döntést, hogy nagyon sokáig tudta biztosítani 
az önkormányzat ezt a juttatást, természetesen örömmel és jó szándékkal.  
A költségvetés egy élő dokumentum, nyilván a munka a fő irányait és a feladatait megszabja. 
Előirányzatai nem léphetők túl és nem változtathatóak meg, csak a képviselő-testület által. 
Természetesen azonban, ha valamilyen változás történik, akkor az a költségvetés 
módosításával átvezetésre kerülhet.  
2011-ben a költségvetésnek egyik kockázata, hogy amennyiben elfogadja azt a képviselő-
testület, akkor utána hátradőlnek és úgy gondolják, hogy ezzel lezárult a gazdálkodással 
kapcsolatos munka és beengedik azokat az igényeket, vállalnak olyan kötelezettségeket, 
amelyek nem biztos, hogy vállalhatók. Természetesen ezt nem teszik meg, végig lehet vinni 
azt a takarékos gazdálkodást, amit ez a dokumentum tartalmaz.  
Minden lehetőséget megragadnak annak értekében, hogy a bevételeket növeljék. A 
lehetőségek korlátozottak, de természetesen minden kínálkozó lehetőséggel élni fog az 
önkormányzat.  
A városfejlesztés vonatkozásában nagyon nagy feladat a mostani beruházások eredményes 
befejezése. Ezek a programok a terv szerint megvalósításra kerülnek. Két olyan terület van, 
ahol azt az előkészítő munkát mindenképpen el kell végezni, ami ahhoz kell, hogy tovább 
lehessen fejleszteni Nagyatádot. Az egyik az energia-megtakarítást célzó-hozó fejlesztések-
beruházások, a másik pedig a Kórház- Rendelőintézet fejlesztése. Mindezt úgy teszik, hogy a 
források biztosítása akár külső szereplők bevonásával is történjen, nagyon megfontoltan 
vállalva ezeknek a fejlesztéseknek a terheit.  
Amennyiben 2011-ben megvalósítják a megfogalmazott és meghozott célokat-szempontokat, 
döntéseket, akkor az év végén egy jobb költségvetési pozícióból lehet a 2012-es évet tervezni, 
bele lehet tenni azokat a célokat, amelyek most a 2011-es költségvetésbe nem voltak 
beilleszthetők, de a következő években a lakosság, a nagyatádiak számára fontosak.  
Az előterjesztéshez a szavazás előtt néhány pontosítást kíván tenni. 
 
Kérdések: 
 
Melsin Valentin képviselő: 
A 2011. évben felmerülő törlesztési kötelezettség milyen árfolyamon került megjelenítésre, 
prognózisok, elvárt jegyzési árfolyam alapján?  
A Bárdos és a Babai iskolák összevonása a felsorolt indokok alapján ésszerű. A Babai iskola 
épületének mi lesz a további sorsa?  
Az utak takarítására, utak síkosság mentesítésére milyen olcsóbb megoldást lehet találni?  
Folyószámla-hitelkeret vonatkozásában a leírt összeg volt az eredeti szerződésben, amikor 
megemelésre történt, vagy az óta támasztott a bank újabb és újabb feltételeket?  
 
Ormai István polgármester:  
A mai ülés egy külön napirendje foglalkozik a Babai- Bárdos iskolák kérdésével. Az 
előterjesztésben szerepel, hogy felvették a kapcsolatot és szándékoznak ezt a tárgyalást 
tovább folytatni a Megyei Önkormányzattal, hogy az Éltes Mátyás Általános Iskola menne 
oda, az ő elhelyezésüknek a hiányosságát is megoldaná ez a változás.  
Az utak takarítása, a síkosság-mentesítés jellegzetesen az a kérdéskör, ahol a körülmények 
változása azt mondatja, hogy tényleg újra kell gondolni. Szembe kell nézni azzal a ténnyel 
például, hogy ha eddig hetente történt az utak portalanítása, akkor ezek után csak kéthetente 
tud menni. Szakmai és önkormányzati kérdés is, hogy mi az elvárás. Elvárás az, hogy feketék 
legyenek az utak a havazás után. Ez nem reális elvárás.  
Hogyan lehet úgy szabályozni a munka végzését, hogy differenciáltan, időben és ütemezetten, 
kell-e mindenhol szórni? Az egész rendszer ilyen jellegű újragondolását tervezik. Nagyon 



 6 

drágává vált, ráadásul különböző előírások jelentek meg, amelyek megdrágították a 
szóróanyagot.  
A folyószámla-hitelkeret vonatkozásában alapvetően egy emelés utáni csökkenést irányzott 
elő a bank, nem most találta ezt ki. A kiadáscsökkentések hatása kell, hogy összeadódjon. 
Amennyiben létszámcsökkentésekre sor kerül, több esetben először ez pénzbe kerül és utána 
csökken a kiadás. Ahhoz, hogy határozott, magabiztos fellépéssel tudja az önkormányzat 
vezényelni azokat a szerteágazó változtatásokat, amelyeket előirányzott, egy sokkal 
biztonságosabb likvidhelyzetre lenne szükség. Az önkormányzat nincs szinkronban a bankkal, 
ezért történt ez megfogalmazásra. 
 
Kliment Tiborné pénzügyi irodavezető: 
Az önkormányzat minden esetben forintban törleszt, az aktuális átváltási árfolyam a 
Raiffeisen Bank  által meghatározott árfolyamon történik akkor, amikor ez a forint-kifizetés a 
bankoz befolyik. Február 3-án, a munkaanyag készítésekor a Raiffeisen Bank által 
megállapított, aznap jelzett svájci frank árfolyamon tervezték a kötvény törlesztésének a forint 
értékét. Nyilván, ahogy a svájci frank árfolyama változik, függvénye annak, hogy az 
önkormányzat forintban törlesztett kötvénye milyen árfolyamon kerül majd átváltásra és 
mennyit fog akkor érni.  
 
Ormai István polgármester:  
Nem a kibocsájtás kori értékkel számoltak. December 31-e az elszámolási időpont.  
 
Kliment Tiborné pénzügyi irodavezető: 
A kötvényt a számviteli politika szerint a december 31-én érvényes MNB középárfolyamon 
értékelik. Az előterjesztéshez mellékelt kimutatásban a hitelek állapotáról a december 31-i 
értékelés az MNB  középdeviza árfolyamán történt. Ezt fogják szerepeltetni a mérlegben is, 
de természetesen a törlesztés az éppen aktuális árfolyamon történik.  
 
Hozzászólások: 
 
Ormai István polgármester:  
Az anyaghoz készült egy 2/e számú melléklet, amely az áthúzódó kötelezettségek lebontását 
tartalmazza. A táblázatot a rendelet-tervezet részeként kezelje a testület. Készült továbbá egy 
7/b módosított táblázat. Itt 1 millió Ft-nyi elírás történt, pontosításra került a tábla. Az egész 
rendeletben ez a 104 millió Ft fut végig.  
Ezekkel a módosításokkal együtt kezelje a testület a rendelet-tervezetet.  
A határozati javaslat 9. pontjában szerepel, március 20-ig értékeljék, tekintsék át a Nagyatádi 
Fürdők és Sportlétesítmények, valamint a Városgondnokság gazdálkodását-tevékenységét 
azzal a céllal, hogy miként lehetne költségmegtakarításokat elérni. Ehhez kerüljön be a 
Polgármesteri Hivatal is. A Művelődési Központ az Ady Endre Gimnázium és 
Szakközépiskola és a József Attila Kollégium intézményi gazdálkodásának részletes 
áttekintése maradna május 20-i határidővel.  
Ezek az előterjesztő módosításai.  
 
Dr. Ludas László alpolgármester:  
Ez a legnehezebb munka, amióta a költségvetés kialakításában részt vesz. A sors fintora, hogy 
egy majdnem teljesen új testület állt a feladat élére.  
Egy olyan finanszírozási rendszer az örökség, amelyben évről-évre benne van a hiány. 
Mindig, minden évben ugyanazzal szembesül a testület. Lefarag, pozícióromlás következik és 
megpróbál újra megint megtakarítani valamit.  
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A város egy jelentős fejlődésen ment és megy keresztül, jelentős beruházások vannak, 
amelyek nem ingyen történnek, jelentős pénzösszeget kell hozzátenni. Megkezdett, az idei 
évben biztosan végbemenő beruházásokról van szó. A felelősség az, hogy ezeket befejezzék 
és kivezessék. Ez további terhet jelent. Ez két olyan teher, amely eleve meghatározza a város 
költségvetését. Az új képviselők hamar mélyvízbe kerültek, hamar meg kellett tapasztalniuk, 
hogy milyen nehéz jó, elfogadható költségvetést készíteni, ami egyrészt biztosítja a kötelező 
feladatok ellátását és valamilyen szinten az önkormányzat által nem kötelező jelleggel vállalt 
feladatok ellátását is. Másfél-kéthónapos munka áll a testület mögött. Decemberben 
határozták meg azt, hogy mélyreható változásra van szükség. Ez a költségvetés – hasonlóan a 
többihez – nem szól másról, mint megszorításokról, ami természetesen nem népszerű dolog, 
de fel kell vállalni. A felelősség a működőképesség megőrzése, amelyet lehet, hogy 
népszerűtlen döntések árán kell elvégezni és a feladatokat meghatározni. A határozati 
javaslatban az is szerepel, hogy ha szerkezeti változásokat nem hajtanak végre az 
önkormányzatnál, annak intézményeinél, akkor eljutnak arra a szintre, hogy nem lehet többet 
lehúzni. Van egy olyan szint, amikor már a kötelező feladatokhoz kellene hozzányúlni és arra 
kellene azt mondani jogszabályellenesen, hogy nem fogják finanszírozni. Ezt nyilvánvalóan 
nem kívánják megtenni. Sőt, egy normálisan működő, élhető városban egy önkormányzatnak 
nem kötelező feladatokat is el kell látnia, hogy az ott lakók komfortérzetét javítsa és élhetővé 
tegye a várost. De most nincsenek abban a helyzetben.  
A feladat tehát az lesz, hogy megvizsgálják az önkormányzat intézményeit és az esetleges 
további takarékossági lépések mellett át kell szervezni egy pár dolgot. Meg kell nézni, hogy 
hogyan lehet még hatékonyabban működtetni az önkormányzatot és az intézményeket. Senki 
nem fogja megmondani azt, hogy ezt hogyan hajtsák végre, a testületnek kell ezt a feladatot 
felvállalnia és elvégeznie. Lehet, hogy ugyanígy hiánnyal fognak számolni, de a 
lelkiismeretük tiszta lesz, ami költséget lehetett, azt megtakarították, legjobb képességük 
szerint meghatározták az önkormányzat és intézményei működését. Látható az, hogy most 
találják ki az önkormányzatok szerepét, hogy milyen feladatokat kell elvégezni milyen 
finanszírozás mellett, ami tovább fogja befolyásolni az önkormányzat gondolkodását, azt 
hogy minek mentén induljanak el. Nyilván könnyebb helyzetben lennének akkor, ha ez az út 
már ki lenne jelölve. Azzal is tisztában van mindenki, hogy nem egyedi problémával áll 
szemben Nagyatád. Ez a helyzet ugyanígy megvan a többi városban is, függetlenül attól, hogy 
az milyen vezetésű. Az is teljesen mindegy most már, hogy miből és milyen önkormányzati 
vezetéstől örökölték meg ezt. A probléma adott, azt meg kell oldani. Nyilván van optimista és 
pesszimista forgatókönyv, de nyilván csak optimistán lehet szemlélni.  
A tárgyalások során látszott, hogy a képviselők érzik a felelősséget, a döntések súlyát. A 
képviselő-testületi tagok, az eddigi felelősség mellett következetesen kitartanak a most 
megkezdett munka mellett, hogy valóban ne puhuljon fel a költségvetés.  
Az idei évben el kell fogadni azt a képviselőknek, hogy nem lesznek népszerűek, de meglesz 
a gyümölcse a következetes munkának, de akkor következetesnek kell lenniük.  
Az elmúlt időszakban nem tapasztalt ilyen fajta nyitottságot mind a két oldalról. Nincs 
takargatnivaló, mindenki nyílt lapokkal játszik, mindenki a legjobb szándéka szerint próbál 
eljárni. Azok a képviselők, akik érdeklődtek, a legmélyebb adatokat is meg tudták kapni. 
Nincs titkolnivaló a város lakossága előtt sem. Ezt tükrözik a polgármester úr által 
elmondottak is. Az együttműködés mind a két részről találkozott, melynek talán meglesz majd 
a gyümölcse. Következetesség esetén lehet, hogy 2012-ben más pozícióból fogják tárgyalni a 
költségvetést.  
 
Czimbalek József képviselő, a Városfejlesztési és Gazdálkodási Bizottság alelnöke: 
Az elmúlt években miért nem történtek hasonló intézkedések, mint amilyenekre a mostani 
testület kényszerült?  
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Ormai István polgármester:  
Miből gondolja a képviselő úr, hogy nem történtek?  
Mennyire kívánja, hogy visszamenjenek az időben?  
A jól érzékelhetőség kedvéért mond néhány példát. 
Volt olyan időszak Nagyatádon, amikor az Árpád utcai, az Aradi utcai és az Alkotmány utcai 
óvodában is főztek. Az önkormányzat megszűntette ezeket a főzőkonyhákat.  
2007 nyarán, a Nagyatádi Közoktatási Intézmény létrehozásakor 15 és 20 fő között volt a 
létszámcsökkenés.  
2007. január 1-vel a Nagyatádi Szociális Szolgáltató Központot – úgy, ahogy van – az 
önkormányzat átadta a kistérség fenntartásába, ezzel 70 millió Ft-ot megtakarítva.  
Nem sorolja tovább. Dehogynem voltak! Erről beszélt Ludas alpolgármester úr!  
2010-ről 2011-re – le van írva az előterjesztésben – 120 millió Ft-tal rosszabb helyzetbe kerül 
az önkormányzat. Kell-e erről beszélni egyáltalán még egyszer?  
Ludas alpolgármester úr elmondta már, hogy gyakorlatilag minden évben meghoztak ilyen és 
ehhez hasonló lépéseket, ezeket a kvázi megtakarításokat felélték azok a feltételek, 
amelyekről most beszélt. Az állami támogatás folyamatosan csökken. Ez csak egyetlen 
tényező. Az infláció folyamatosan jelen van.  
Amennyiben létrehoznak egy csomagot és ezeknek a megtakarításoknak a hozadéka X 
egység, akkor jövőre mikor ugyanerről tárgyalnak, akkor ez az X egység nem ennyi lesz! Ez 
nem marad meg tisztán, mert a rendszer maga ebből vissza fog venni, X-Y lesz a 
megtakartatás, ami bennmarad és továbbvihető a jövő évben is. Olyan hatások érik a 
gazdálkodást, a megtakarításokból ismét visszaszednek maguknak és lecsökkentik azokat, 
mire eljutnak a jövő év ezen időszakára. Ezért kell nagy összegű változtatásokat belevinni a 
rendszerbe. Amennyiben ez kevés, még tudnak példákat sorolni.  
 
Dr. Orbán Csaba képviselő, a Szociális és Egészségügyi Bizottság elnöke: 
Az új képviselők próbálnak tájékozódni, belemélyedni a dolgokba. Tény és való, hogy a 
költségvetés az egyik legfontosabb téma. Többször találkoztak, plusz információkat kértek, 
felelősségteljesen próbálnak dönteni, de nagyon nehéz.  
Amellett, hogy felhalmozott egy adósságot az önkormányzat, nem kíván belemenni, hogy 
miért és hogyan, próbál konstruktív lenni és inkább a jövővel foglalkozni. Az még a laikusok 
számára is egyértelmű, hogy ezeknek a beruházásoknak, amik Nagyatádon történtek, volt egy 
jelentős önrésze, amit valamikor ki kell fizetni. Sokan érzik úgy Nagyatádon, hogy kicsit 
túlnyújtózott a takaróján az önkormányzat. Ha ezeknek a beruházásoknak egy része nem 
történt volna meg, akkor most nem lenne ez a helyzet, de persze lehet azt mondani, hogy 
szépek és kellenek ezek a beruházások.  
A hitelfeltételek megváltozása nagyon fontos dolog. Abba sem kíván belemenni, hogy az 
önkormányzat vált kevésbé hitelképessé, vagy a banki feltételek változtak, lényeg az, hogy 
ugyanazokat a feltételeket már nem kapja meg az önkormányzat, ami nagyon szorítja. Ez az 
örökség nem könnyű. Ugyanolyan gondolkodással nem is oldható meg. A határozati 
javaslatban szereplő lépések nagyon népszerűtlenek, többek között a közalkalmazottak 
étkezési hozzájárulásának a megvonása. Egyszerűen nem tudják megoldani másképpen, 
hozzájárulnak ehhez, mert nem látnak más megoldást. De mondhatná a pedagógusok 
nyelvpótlékát és jó néhány olyan lépés van, ami nehezen elfogadható.  
A 9. pontban egyértelműen látszik, hogy nem tartják lezártnak ezt a költségvetést, azt minden 
hónapban módosíthatónak gondolják. Elkezdődik egy további munka, amiben az 
önkormányzat egyes intézményeit még részletesebben átnézik. Természetesen eddig is kaptak 
adatokat, de a márciusi testületi ülés elé kerülő anyag még részletesebb lesz, szerkezetében és 
működésükben átalakulások várhatók.  
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Nagyon fontos, hogy a gondolkodás megváltozzon, a vállalkozásokkal többet kell 
foglalkozni. Munkahelyeket kell teremteni. Lehet azt mondani, hogy ez nem kötelező 
önkormányzati feladat, azt majd a piac megoldja, de nem ez látszik. Az látszik, hogy a sikeres 
önkormányzatok azok, ahol tudtak kedvezményeket biztosítani a vállalkozásoknak. Sajnos 
ebben a helyzetben nagyon nehéz kedvezményeket adni, akár az iparűzési adó 
lecsökkentésével. Remélik, hogy a jövőben ez megváltozik.  
Többen személyesen is megkeresnek vállalkozásokat, a képviselők próbálnak személyesen is 
lépni az ügyben, hogy a városba hozzanak vállalkozókat, ezáltal új munkahelyeket teremtve. 
Ebben látják a megoldást a jövőben. 
 
Sasvári Tamás képviselő, a Pénzügyi Bizottság elnöke: 
Nagyon jól felépített, átlátható a költségvetés, kiváló táblázatok vannak mögötte, a 
végeredményét tekintve azonban borzalmas. Nem azért borzalmas, mert 449 millió Ft 
költségvetési hiány van a végén, hanem azért, mert ez a 449 millió Ft hiány is olyan áron 
alakult ki, hogy emberek bérét, fizetését, juttatásait kellett csökkenteni, a szolgáltatások 
minőségét kellett csökkenteni, buszjáratot kell megszűntetni…stb. ilyen intézkedések 
következményeképpen jött létre.  
A polgármester úr által elmondott számok szemléletesen mutatják az önkormányzat helyzetét.  
Az intézményi támogatás az önkormányzat részéről 335 millió Ft, a helyi adóbevétel pedig 
324 millió Ft. A helyi adóbevétel nem fedezi az oktatási intézményekhez nyújtandó 
támogatásokat. Az intézményeken belül a közüzemi díjak durván 6 %-át teszik ki a működési 
költségnek. Kizárt dolog, hogy ezen bármit is lehetne faragni, ill. a lehet is, csak minimális 
összegben. A személyi juttatások 45 %-át teszik ki. Nyilvánvaló, ha megtakarítást szeretnének 
elérni a továbbiakban is, elsősorban a személyi jellegű juttatások csökkentésével lehet,  ami 
azt jelenti, hogy el kell bocsájtani embereket.. Az elbocsátások pedig munkanélküliséghez 
vezetnek, kizárt dolog, hogy ennyi embert Nagyatád vállalkozásai fel tudnak szívni. 
Egzisztenciák mennek tönkre.  
Amennyiben az intézményi támogatás 330 millió Ft-ját létszámcsökkentéssel szeretnék 
megvalósítani, az 100-150 ember elbocsájtását jelentené. Ennyi felesleges munkaerő kizárt 
dolog, hogy van az önkormányzatnál. Ezzel arra utalt – mint azt már többször elmondta – 
hogy csak a kormányzati intézkedésekkel, a finanszírozás megváltoztatásával lehet ezen a 
helyzeten javítani. Lehet végezni felülvizsgálatokat, valószínűleg meg fognak takarítani, de a 
nagyságrendje azonban nem biztosan lesz több 80-100 millió Ft-nál. A hiány pedig nem 
ennyi.  
Az önkormányzati költségvetési hiányhoz hozzájárultak a fejlesztések. De ha azt mondják, 
hogy egy ország előrejutását, fejlődését az oktatás és az egészségügy határozza meg 
elsősorban, akkor nem lehet azt mondani, hogy egy iskola, egy kollégium felújítása, 
újjáépítése, olyan korszerű körülmények megteremtése, amelyben a mai kornak megfelelően 
lehet képezni a gyerekeket a diákokat, az felesleges beruházás. Költségekkel jár, valóban 
megterhelő, de nem felesleges. A kórházra pedig nem is jutott pénz. Ebbe beletartozik a sport 
is, utal ezzel a Sportcsarnokra, amit szintén nem gondol felesleges beruházásnak. 
Nagyságrendileg, ha egy összességében 8 milliárd Ft értékű beruházást 1-1,5 milliárd Ft-ból 
meg lehetett építeni itt Nagyatádon, akkor ez a beruházás nem volt felesleges.  
 
Dr. Novák János képviselő, a Városfejlesztési és Gazdálkodási Bizottság elnöke: 
Ügyrendi javaslata az, hogy a hozzászólások ideje kerüljön megemelése 10 perc időtartamra 
és erről egyszerű nyílt szavazással döntsön a testület. Még ilyenkor is lehet.  
 
Ormai István polgármester:  
Szabályellenes. 
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Dr. Novák János képviselő, a Városfejlesztési és Gazdálkodási Bizottság elnöke: 
Egyedül az alpolgármester úr szólt eddig hozzá, a többi kérdés volt.  
 
Ormai István polgármester:  
A szabályt nem ismerheti mindenki, ez menti a dolgot. A szabály az, hogy a napirend 
tárgyalásának megkezdésekor kell tenni azt a javaslatot, amit a Novák képviselő úr tett, akkor 
dönt a testület a hozzászólás időtartamának 10 percre történő növeléséről. 
Javasolja, hogy Sasvári képviselő úr folytassa a mondanivalóját.  
 
Dr. Novák János képviselő, a Városfejlesztési és Gazdálkodási Bizottság elnöke: 
Általános szabályként javasolja, hogy kapják meg a 10 perces hozzászólásra a lehetőséget.  
 
Dr. Kovács Ildikó jegyző: 
Az SZMSZ úgy szabályozza a hozzászólásokat, hogy az első hozzászólás maximális 
időtartama 5 perc. Bármely képviselő a napirend tárgyalását megelőzően, rövid indoklással 
javasolhatja, hogy a napirend témájához való első hozzászólások idejét 10 percben határozza 
meg a képviselő-testület. Ez ügyben a képviselő-testület vita nélkül egyszeri szótöbbséggel 
dönt. Ez szó szerint azt jelenti, hogy a napirend tárgyalását megelőzően kell a javaslatot 
megtenni. Ez a szabály, amelyet a képviselő-testület az SZMSZ-ében elfogadott.  
 
Ormai István polgármester:  
Megkéri Novák képviselő urat, hogy vonja vissza a javaslatát, bízza az ülésvezetőre a 
napirend további tárgyalását.  
 
Kárpáti László alpolgármester: 
Egy költségvetés az új képviselőknek nagyon nehéz és nagyon ridegnek tűnik. Az elmúlt két 
hétben nagyon sokat dolgoztak a racionalizálásokon. Volt még egy dolguk, mégpedig az, 
hogy a lakosság igényeit figyelembe vegyék, azok sem elhanyagolhatóak. Nyilván egy ilyen 
nehéz anyagi helyzetben is volt egy-két dolog, amit nem lehetett csak úgy lehúzni. A helyi 
járat átszervezéséről sokat tárgyaltak. Sok pénzbe került az önkormányzatnak, de figyelembe 
kellett venni, hogy az iskolajáratokat és az ahhoz kapcsolódó lakossági igényt biztosítsák 
átalakítással. Ezt megtették.  
A gazdálkodáshoz az ingatlanhasznosítások minden esetben hozzájárulnak, ha bérleményként, 
ha tulajdonjogként kerül átadásra, akkor is. Az elmúlt időszakban történt 
ingatlanhasznosításoknál, szerződéshosszabbításoknál, új szerződésnél, értékesítésnél 
figyelembe vették a leendő munkahelyteremtést. Ez nagyon fontos dolog, lehet, hogy nem 
2011-ben fognak realizálódni ezek a munkahelyteremtések, de elindult egy folyamat, ahol a 
prioritás a munkahelyteremtés is, nem csak az önkormányzat bevétele.  
 
Dr. Novák János képviselő, a Városfejlesztési és Gazdálkodási Bizottság elnöke: 
A költségvetés felvállalása felelősség. Az elmúlt 16 évben történtekért néhányan felelősek a 
testületből. A polgármester úr a következőt mondta: „Ha 2011-ben megvalósítjuk azokat a 
célokat és döntéseket, amelyeket megfogalmaztunk, akkor 2012. évben már egy kedvezőbb 
pozícióból indulhatunk.” Csak ezzel az ígérettel tudja ezt a költségvetést fölvállalni, ugyanis 
valóban az önkormányzat a teljesítőképességének a határára ért. Ha lehetett volna tudni azt, 
hogy a helyzet ilyen drasztikusan romlani fog, akkor néhány beruházásba nem kezdtek volna 
bele. Pl. az uszoda helyett meg lehetett volna oldani egy sátortetővel a mostani külső 
medencét a belső fürdőben. A Sportcsarnok alapjainak lerakásakor elgondolkodtak rajta, hogy 
folytassák-e a beruházást, vagy leálljanak-e vele. Most az akkorihoz képest százszor rosszabb 
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helyzetben van az önkormányzat. Ennél rosszabb helyzetbe már nem kerülhet. Ezt a 
költségvetést csak úgy lehet felvállalni, hogy jobb helyzetbe kerüljön. A városnak nem a 
munkahelyteremtő képességre kell apellálni, hanem a gazdaság kiajánló és segítő 
tevékenységére. A gazdaság kiajánló tevékenység nem volt megfelelő az elmúlt években. 
Ebben lényegesen előbbre kell lépni. Nagyra becsüli az új képviselőtársak ebbéli szándékát, 
még ha néha nem is tudják pontosan az útját annak, hogy ezt hogyan lehet megvalósítani. 
Nagyon hasznos dolog, hogy keresik a módját.  
A létszámcsökkentés mellett elsősorban a takarékosabb gazdálkodás nagyon fontos. 
Amennyiben a nem kötelező feladatokat egyszerűen lesöpörnék, lényegesen jobb helyzetbe 
kerülne az önkormányzat. Az, hogy a gimnázium önkormányzati tulajdonban marad, kb. azt 
jelenti, hogy valamivel több pénzt áldoz rá, mint amennyit elvesz most az étkezési 
hozzájárulással. Ha átadta volna a gimnáziumot, akkor megmaradna az étkezési hozzájárulás, 
még akár emelni is lehetett volna. El kell gondolkodni azon, hogy átadja-e, vagy sem. Ha az 
az ára a talpon maradásnak és a csődhelyzet elkerülésének, hogy átadja-e, vagy sem, akkor át 
kell adni, mert vannak olyan feladatai az önkormányzatnak, amelyeket a kormánynak már 
régen el kellett volna venni. Gondol itt bizonyos közoktatási részfeladatokra és gondol az 
egészségügyi feladatokra. Bízik abban, hogy ezt meg is fogja tenni. 
A feladatok visszafogását egyes területeken úgy helyesbítené, hogy nem a feladatok 
visszafogása minden esetben a megoldás, hanem a struktúrának a valóságos és reális 
átvilágítása. Jobb munkaszervezéssel, sokkal hatékonyabb struktúrával, jobb vagyonvédelmi 
tevékenységgel – hogy ne lehessen visszaélni semmivel, sem a fuvarozással, sem a 
mobiltelefonokkal, sem egyébbel – nagyon sokat meg lehet spórolni. Ezen kívül az anyag,- és 
energia-megtakarítással is lehet spórolni, valamint a társadalmi,- és sportszervezetek 
támogatásának megvonásával. Csak azokat támogassa az önkormányzat, akik sehonnan 
máshonnan nem jutnak forráshoz.  
 
Rácz Ferenc képviselő, a Pénzügyi Bizottság alelnöke: 
Az intézményeket szeretnék közelebbről is megismerni, a testületben öt új tag van, akik nem 
ismerik kellő mélységben. Nagyon kevés az önkormányzatnak és a Polgármesteri Hivatalnak 
is az egyéb bevétele. Arra kellene törekedni, hogy olyan lépéseket, olyan teendőket kell 
felvállalni, amelyekkel a bevételeket lehet növelni. Gondol itt a fizetős parkolás, ill. a 
Nagyatád kártya bevezetésére.  
 
Melsin Valentin képviselő: 
A határozati javaslat pontjaihoz kapcsolódóan javaslatai lennének. A 8. pontban már felmerült 
a József Attila Kollégium, valamint az Ady Endre Gimnázium és Szakközépiskola megyének 
történő átadása. Ezt a döntést ellentétesnek érzi a 9. ponttal, ahol 2011. május 20-i határidővel 
ezen intézmények gazdálkodásának-tevékenységének a felülvizsgálatára kerül sor, mintegy 
predesztinálva, hogy ez valószínűleg nem kerül elfogadásra. Nem is arra kívánja ösztönözni a 
testületet, hogy fogadja el az átadást, egy olyan javaslata lenne, hogy fel kellene cserélni a 
határidőket. Előrehozni a kollégium és a gimnázium működésének a felülvizsgálati határidejét 
és annak tükrében hozni egy valamilyen döntést. Úgy dönt erről a kérdésről a testület, hogy 
semmiféle távolabbi információ nem áll rendelkezésre ezekről az intézményekről.  
A határozati javaslatok pontjai az intézményvezetőket jelölik meg felelősnek. Szerencsésnek 
tartaná – bár pénzbe kerül – külső szakértő bevonását egy objektívebb szemlélet 
megvalósításának érdekében ezen intézmények gazdálkodásának-működésének 
felülvizsgálata tekintetében.  
 
Sasvári Tamás képviselő, a Pénzügyi Bizottság elnöke: 
Az önkormányzat meg fog takarítani 80-100 millió Ft-ot valószínűleg, de a probléma nem 80, 
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hanem 300 millió Ft. Ebben nincs benne a beruházás. A másik 200 millió Ft-tal mi lesz? 
Ugyanúgy bennmarad a költségvetésben hiányként, mint ahogy eddig bennmaradt. Az 
önkormányzat erőlködhet, ha központilag az egész önkormányzati finanszírozás nem változik 
meg, nem tudnak tenni semmit. Nyilván racionalizál, sok mindent csinál, majd leépíti a nem 
kötelező feladatokat, majd nem lesz Nagyatádnak zeneiskolája, nem lesz Városgondnokság, 
azon belül fűnyírás…stb. olyan dolgok, amelyek a komfortérzetet javítják, amelyek 
szolgáltatások, amelyek egy város életéhez hozzátartoznak. Sok mindent meg lehet tenni, de 
az eredmény nem valószínű, hogy kielégítő lesz.  
Polgármester úr azt mondta, hogy 2011 végén jobb pozícióból kezdheti az önkormányzat a 
következő évet, csak az a baj, hogy 2010-ben is ezt mondták, hogy majd 2011-et jobb 
pozícióból kezdik, de nem így történt.  
Ilyen jellegű költségvetéssel az önkormányzattal kapcsolatban lévő vállalkozókat hozzák 
olyan helyzetbe, hogy növeljék a körbetartozásokat. Ez nem csak az önkormányzatra 
vonatkozik, hanem az összes állami intézményre. Az ország eljutott már odáig, hogy ismét 
akkora körbetartozások vannak, amelyeket már nagyon nehéz kezelni és ez a vállalkozásokat 
is veszélyezteti.  
 
Dr. Ludas László alpolgármester:  
A bizottsági üléseken is elmondta már, hogy van egy teljesen felújított, modern, a XXI. 
századnak megfelelő gimnáziuma a városnak, amely érték, azt meg kell őrizni. Attól város a 
város, hogy van egy gimnáziuma.  
Nem úgy merült fel ez a kérdés benne, hogy átvilágítják az intézményeket és ha arra fognak 
jutni, hogy a 63 helyett csak 50 millió Ft-ot kellene adni, mert 10 millió Ft-ot meg lehet 
takarítani például, vagy kiderül, hogy ez nem vállalható, akkor át kell adni. Nem. Meg kell 
nézni, hogy lehet a leggazdaságosabban eredményesen működtetni. Meg sem fordult a 
fejében, hogy most intézményt átadjon a város. Nagyatádnak kell fenntartani ezt a 
gimnáziumot úgy, ahogy az általános iskolát. Igaza van Sasvári elnök úrnak, hogy mindig 
visszajuthat az önkormányzat abba a pozícióba, hogy állandóan ott lesz az a 200-250 millió 
Ft-os lyuk a gazdálkodásban, de a központi kormányzat ezt a problémát meg kell, hogy oldja. 
Meg kell, hogy határozza, hogy mi az önkormányzat feladata és ahhoz azt a pénzt oda kell 
adni. Más országokban úgy működik, hogy kijelölik a feladatokat és odaadják azt a 
pénzeszközt, ami annak a működtetéséhez szolgál. Sajnos Magyarországon ez idáig nem ez a 
gyakorlat. Azzal akarták takarékosságra rákényszeríteni az önkormányzatokat, hogy úgy 
gondolták, biztosan van tartalékuk, biztosan jól gazdálkodnak, majd rászorítják őket, hogy 
kitermelik a finanszírozáson felüli összegeket. Most már tényleg nem lehet ezt megtenni és 
ezt fel kell és fel is fogja ismerni a kormányzat. Látják, pontosan amiatt, hogy most már 
mindenhol probléma a finanszírozás. Ez a reform, amit kilátásba helyeztek, pontosan ezt a 
célt kell, hogy szolgálja, lehet, hogy a középfokú oktatási intézményt az állam fogja 
működtetni, nem az önkormányzat gondja lesz. Nem kell elébe menni annak, hogy az 
önkormányzat megszabaduljon a gimnáziumtól.  
Hisz abban, hogy kedvezőbb pozícióba jut az önkormányzat. Ha leszűkítik a feladatokat 
azokhoz a forrásokat hozzárendelik, akkor nullszaldósan működőképes kell, hogy legyen egy 
város. Aztán ha lesznek bevételek és a saját forrásból tudnak meríteni, akkor még eredményes 
gazdálkodás is lehet. Nem lesz egyszerű, az biztos.  
 
Dr. Novák János képviselő, a Városfejlesztési és Gazdálkodási Bizottság elnöke: 
A polgármester úr által elmondott bevezetőt akár egy nyilatkozatnak is felfogja, csak ennek a 
tudatában támogatja ezt a költségvetést. Arra nem lehet játszani, hogy a kormányzati szándék 
milyen lesz, csak a helyi eszközökkel, forrásokkal lehet gazdálkodni. Nem a jó erkölcsöt kell 
keresni, amikor arról van szó, hogy meg kell szabadulni kötelező feladatoktól.  
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Alpolgármester úr, hogy a felelősség szempontjából a legmélyebb adatokhoz is hozzájutottak 
a képviselők a mostani költségvetési vita során, ez valóban így van, de nem mindig így volt. 
Nem is lehet egymás elől semmit eltitkolni, hanem nagyon őszintén kell feltárni mindent. Ez 
vonatkozik az átvilágításra is. Lehet, hogy jó volna egy külső szakember, de most már annyi 
tapasztalatot szereztek a képviselők, hogy ha nem értik meg az intézményvezetők a saját 
maguk átvilágítása során – ami nyilván nem lehet olyan pártatlan, mint egy külső felkészült 
szakemberé – hogy most tényleg nekik is a legőszintébben fel kell tárni ezeket a bugyrokat, 
akkor majd külső szakemberrel ezt még egyszer el fogják végeztetni. Reméli, hogy így a 
költségvetés teljesíthető lesz és a jövő év egy kicsit könnyebben kezdődik.  
 
Melsin Valentin képviselő: 
Meglepve olvasta, hogy a kollégium és a gimnázium –megyének történő esetleges átadása - 
szerepel az anyagban. Azért hozta szóba az egészet, mert logikailag más sorrend lenne 
szerencsésebb. Ez egy formális szavazás lesz arról, hogy mindnyájan kimondják azt, hogy 
attól függetlenül, hogy az önkormányzat ilyen rossz helyzetben van, azt akarja továbbra is, 
hogy ez a megszépült gimnázium és kollégium továbbra is önkormányzati működtetésben 
maradjon.  
 
Ormai István polgármester:  
Megnyugodott, hogy a képviselő úr éles szemmel, ésszel, jól átlátja az előterjesztéseket.  
 
Boros Bálint képviselő, az Oktatási, Kulturális és Sport Bizottság alelnöke:  
Novák képviselő úr bizonyára nem gondolta komolyan a nyilatkozatot.  
Az 1998-as költségvetést követően történt egy normatíva csökkentés, amely a pozíció 
romlásához vezetett. Sajnos nem lehetett befolyásolni, hogy Nagyatádon a nagy munkáltatók 
megmaradjanak.  
A költségvetés nincs kőbe vésve, bizonyára sokszor fogja tárgyalni a testület.  
Kéri, hogy amennyiben lehetőség adódik, a közalkalmazottak étkezési hozzájárulását 
biztosítsa újra az önkormányzat.  
 
Kárpáti László alpolgármester: 
Boros képviselő úr azt se felejtse el, hogy 2006-ban volt egy önkormányzati választás, amikor 
egy felelős miniszter asszony az önkormányzati támogatások alakulásáról beszélt, arról, hogy 
lesz, hogy nem lesz.  
 
Boros Bálint képviselő, az Oktatási, Kulturális és Sport Bizottság alelnöke:  
Teljesen érti az alpolgármester urat. Nem vitatja, hogy valamennyi kormányzat idejében 
előfordult ilyen. Szocialista képviselőként úgy véli, hogy volt olyan, amit nem biztos, hogy 
jól csinált a szocialista kormány, de nagyon bízik benne, hogy most majd jobban fogják 
csinálni.  
 
Kliment Tiborné pénzügyi irodavezető: 
Két esetben is elhangzott, hogy nagyon jó, hogy ez a költségvetés ilyen mélységben 
megismerhető volt a képviselő-testület számára. Hangsúlyozza, hogy a költségvetés 
tervezésekor – 16 éve dolgozik a Pénzügyi Irodán – minden évben ilyen mélységben, sőt, 
esetenként, ha szükséges volt, ennél sokkal nagyobb mélységben készültek el az intézményi 
és az abból összeálló önkormányzati költségvetés. Mindig minden képviselőnek lehetősége 
volt arra, hogy ezeket az anyagokat megismerje, soha semmit nem titkoltak el a képviselő-
testület elől, a költségvetési tervezések nyílt folyamatok voltak, mindenkinek lehetősége volt 
betekinteni, semmiféle titkolózásról nem volt szó, ugyanígy a beszámoló készítésekor is 
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minden adat rendelkezésre állt, semmiféle titkolózás soha nem történt.  
Úgy érezte, hogy egy vád érte az irodát, amely szerint a korábbi költségvetések nem úgy 
készültek, csak most először. Mindig így készültek a költségvetések!  
 
Dr. Novák János képviselő, a Városfejlesztési és Gazdálkodási Bizottság elnöke: 
Arról volt szó, hogy folyamatosan megkapják a legmélyebb adatokat is, ebben az új felállású 
testületben egy nagyon őszinte, kétoldalú, vagy többoldalú párbeszéd folyik. Állítja, hogy 
ilyen őszinte párbeszéd nem volt, ilyen mélységben soha nem mentek bele a költségvetés 
tárgyalásába 16 éven keresztül.  
 
Rácz Ferenc képviselő, a Pénzügyi Bizottság alelnöke: 
Köszöni a Pénzügyi Iroda munkatársainak a testület elé tárt anyagot, reméli, hogy a jövőben 
is ugyan ilyen mélységű, precíz munkával fogják segíteni a képviselő-testületet, ugyanis 
szükség van a pontos kimutatásra, amiből tudnak dolgozni.  
 
Ormai István polgármester:  
1999. volt az egyik év, arányát tekintve 2002. sokkal nagyobb mértékű költségvetési 
pozícióromlást hozott a kormányzati intézkedések miatt. Mindkettő a bértáblával kapcsolatos 
volt, megváltoztatták azt, a 2002-es közel 50%-os közalkalmazotti béremelést hozott, 
amelyhez nem adták a finanszírozás növekedését, ez egy drasztikus beavatkozás volt a 
gazdálkodásba. A bértábla törvény, az átsorolásokat meg kellett csinálni, a megemelt béreket 
ki kellet fizetni és a hozzá való finanszírozást pedig nem kapták meg az önkormányzatok. Ez 
az igazság. Gondoljon bele mindenki, ezek vannak benne a rendszerben. Tudna még legalább 
tizenöt ilyen esetet mondani, amikor a rendszerbe bekerültek kiadási elemek különböző 
döntések miatt és nem járul hozzá a bevételi oldal. Az okmányiroda jó példa erre, a működési 
kiadása 30 egység. Alkalmazottak dolgoznak, akinek fizetésük van, a helyiséget működtetni 
kell, ott berendezések, gépek vannak, amelyeknek jelentős költségeik vannak. Ez az 
okmányiroda a Magyar Köztársaság okmányait adja ki, nem a Nagyatádi önkormányzatét. Ez 
az okmányiroda a belegi, a lábodi, a segesdi magyar állampolgárok okmányait is kiadja. A 30 
egységnyi kiadáshoz 10 egységnyi állami támogatást nyújt az állam. Érthető, hogy 20 
egységnyit Nagyatád Város Önkormányzata a nagyatádi emberek pénzéből tesz hozzá azért,  
hogy a Magyar Köztársaság okmányait a szomszéd település állampolgárai is megkaphassák 
itt Nagyatádon. Például ez a rendszer egyik hibája, ezért várja őszintén, hogy lesznek 
kormányablakok kistérségi szinten és akkor ezeket oda lehet rendezni és az állam megoldja 
ezt a feladatot. Ez egy nagyon igazságtalan helyzet.  
Novák képviselő úr hozzászólására reagálja, hogy politikailag gyáva magatartásnak tartja azt, 
hogy a polgármester mögé akar valaki bújni egy költségvetés elfogadásakor az igen 
szavazatával. Nem erről szól ez a mai előterjesztés. Mindenki döntse el maga, ne bújjon el 
egy megfogalmazott mondat mögé.  
Nagyon jól látja Melsin képviselő úr. Azért írta le a gimnázium és a kollégium esetleges 
átadását, hogy mindenki tisztában legyen azzal, hogy a középfokú tanintézetek megyei 
önkormányzati fenntartásba történő átadásának a lehetősége megvan. Ennek a tudatában 
foglaljon állást a költségvetésről a testület. Egyet ért Ludas alpolgármester úrral. Az 
előterjesztésben leírtak alapján érzékelhető, hogy milyen megközelítésben számol erről a 
témáról.  
A költségvetés mostani szerkezete olyan, hogy részt lehet venni annak a kormányzati plusz 
támogatásnak az elnyerési pályázatán, egy 31 milliárdos pénzügyi keret van elkülönítve, az 
első félévben eldől, hogy az önkormányzat kap-e ebből az összegből. Nagyatád Város 
Önkormányzatának költségvetése szerkezeti szempontjai alkalmasok arra, hogy részt vegyen 
ezen a pályázaton, reméli, hogy sikeresen. Ez nem oldja meg a végső problémát, de segít a 
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gazdálkodáson.  
588 alkalmazottja van az önkormányzatnak, akik az intézményekben, a Polgármesteri 
Hivatalban dolgozók, plusz a Rinyamenti Szociális Szolgáltató Központnál dolgozók, 
valamint a kórház alkalmazottjai, akik közfeladatot látnak el. Nagyon fontos az, hogy ezt a 
rendszert, ezt a működést, ezt a feladatellátást, ezt az alkalmazotti kört úgy lehessen 
változtatni, hogy alapvetően a feladatokat, a funkciókat el lehessen látni és végig lehessen 
vinni.  
A költségvetési tárgyalásnak két nagyon fontos hozadéka van. Az egyik maga a költségvetés, 
az előterjesztés, egy világos képet, helyzetet mutató, teremtő és a feladatellátáshoz 
nélkülözhetetlen költségvetést össze tudtak állítani.  Köszöni az intézményvezetők, a 
gazdasági vezetők, szakemberek együttműködését, a kollégák munkáját, valamint a 
bizottságok és a képviselő-testület ebben való közreműködését.  
A másik hozadék egyfajta gondolkodás és szemléletmódot jelent, a képviselő-testület 
tagjainak a hozzáállása ehhez a feladathoz, az együttműködési készség, amelyet nagyon nagy 
értéknek tart. Akkor, amikor nem népszerű intézkedésekről kell dönteni, hanem arról, hogy 
egy, a lehetőségeket szűkítő és a feltéteket visszafogó költségvetés készüljön, ebben a 
szituációban is nagyfokú és igazán nyitott együttműködést tapasztalt. Ez nagyon nagy érték, 
erre lehet alapozni a megoldások keresése érdekében.  
Ennek a most megalakult, új képviselő-testületnek  ez az első költségvetése, amely 
előkészítése során egyértelműen kiderült, hogy felelősen gondolkodó, a jó megoldásokat 
kereső és fáradságot nem kímélő magatartást tanúsítanak. Időt, energiát fordítanak arra a 
képviselő-testület tagjai, hogy átlátva, megértve, végiggondolva a helyzetet, felelős, jó 
döntéseket tudjanak hozni. Ez a következő időszakra vonatkozóan is nagyon nagy érték, 
valamennyi képviselőnek köszöni, hogy így viszonyulnak ehhez a dologhoz.  
A következő pontosításokat teszi az előterjesztéshez és a rendelet-tervezethez: 
Az előterjesztés határozati javaslatának 1. pontjában szerepel egy létszámadat, ez egy 
kötelező kellék, az NKI társulásban részt vető önkormányzatok felé el kell küldeni ezt a 
pontot. A 246,5 fő, helyesen 247,5 fő, itt egy elírás történt.  
A rendelet-tervezet első oldalának 3.§. (1) bekezdésében a bevételi előirányzattal megegyezik 
a kiadási előirányzat. Itt elütés történt, a 4.854.529 e Ft helyett 4.854.071 e Ft a pontos szám. 
A következő oldalon pedig a legfelső szám, a működési célú bevétel 2.540.170 e Ft helyett 
2.540.270 e Ft.  
Elnézést kér az adminisztrációs hibákért.  
A rendelet-tervezet 4. sz. mellékletében a létszámoknál a Nagyatádi Fürdők és 
Sportlétesítményeknél a 61, valójában 62 fő, nyilván akkor az összesen számok értelem 
szerint eggyel nőnek. Ez nem létszámnövekedést jelent, rossz bázis került alapul véve a 
változások során.  
 
Dr. Novák János képviselő, a Városfejlesztési és Gazdálkodási Bizottság elnöke: 
Valóban egy új szellem valósult meg ebben a testületben, fenntartja, amit korábban mondott. 
Ez az őszinteség csak úgy marad meg, hogy mindnyájan erre törekednek. Az őszinteség az 
együttműködés megvalósulásában nem kis szerepe volt, ez nem politikai gyávaság 
eredménye, hanem pontosan a konstruktív együttműködésre való törekvés.  
A megjegyzésével ugyanazt az aggályát fejezte ki, amit Sasvári képviselő úr is kifejezett, 
hogy mindig ezt mondták és más lett a vége. Emellett kell eldönteni, hogy felvállalják-e a 
képviselők ezt a költségvetést. Most azt mondja, hogy igen, felvállalja, mert komolyan veszi a 
város első számú emberének, a másod számú embereinek és a többi tíz képviselőnek a 
szándékát erre az együttműködésre.  
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Sasvári Tamás képviselő, a Pénzügyi Bizottság elnöke: 
Csak pontosítani szeretne, nem azt mondta, hogy ezt a költségvetést nem tudják végigcsinálni. 
Azt mondta, hogy függetlenül attól, hogy ezt a költségvetést végigviszik, nem biztos, hogy 
jobb pozícióban lesz az önkormányzat 2011 végén, mint ahogy most gondolják. Nem azt 
mondta, hogy kételkedik a költségvetés végrehajthatóságában, hanem abban kételkedik, hogy 
jobb pozícióba kerül az önkormányzat, mint amiben most van.  
 
Ormai István polgármester:  
A Pénzügyi Bizottság ülésén Czimbalek József képviselő tett egy javaslatot az energia-
megtakarítás vonatkozásában. Ezt ott határozati javaslattá fogalmazták. A képviselő-testület 
megkapta a Pénzügyi Bizottság javaslatát, amelyben szöveg szerint benne van, mint az 
előterjesztés határozati javaslatának a 16. pontja lenne ez.  
A 8. pont alternatív javaslatáról is szavaznia kell a testületnek, a határozati javaslatról, 
valamint a rendelet tervezetről is a módosításokkal.  
 
Ormai István polgármester szavazásra bocsátja a Pénzügyi Bizottság javaslatát, amely szerint 
a képviselő-testület elrendeli, hogy kerüljenek kidolgozásra az önkormányzat és intézményei 
vonatkozásában az energia megtakarítás érdekében hozható intézkedések. A Nagyatádi 
Fürdők és Sportlétesítmények, valamint a Kiszely utcai távfűtőmű vonatkozásában vizsgálják 
meg a hőenergia termelés költségeinek csökkentésére alkalmas módszereket. Keressék meg az 
alternatív energia felhasználással kapcsolatos pályázati lehetőségeket, az előkészítésbe, a 
pályáztatásba és a megvalósításba bevonható partnereket. Készítsenek javaslatot az energia 
felhasználás költségeinek csökkentésére.  
Határidő: 2011. április 15.  
Felelős: Svégel Gábor a Műszaki és Vagyongazdálkodási Iroda vezetője 
 
Nagyatád Város Önkormányzatának képviselő-testülete a Pénzügyi Bizottság javaslatát 
egyhangú – 11 igen – szavazattal  elfogadja.  
 
Ormai István polgármester szavazásra bocsátja a Nagyatád Város Önkormányzata 2011. évi 
költségvetéséről szóló önkormányzati rendelet megalkotására vonatkozó előterjesztés 
határozati javaslatának 8. pontjának a.) változatát.  
 
Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a határozati javaslat 8. pontjának a.) 
változatát egyhangúlag – 11 nem szavazattal– nem fogadja el.  
 
Ormai István polgármester szavazásra bocsátja a Nagyatád Város Önkormányzata 2011. évi 
költségvetéséről szóló önkormányzati rendelet megalkotására vonatkozó előterjesztés 
határozati javaslatának 8. pontjának b) változatát.  
 
Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a határozati javaslat 8. pontjának b.) 
változatát egyhangú – 11 igen – szavazattal elfogadja.  
 
Ormai István polgármester szavazásra bocsátja a Nagyatád Város Önkormányzata 2011. évi 
költségvetéséről szóló önkormányzati rendelet megalkotására vonatkozó előterjesztés 
határozati javaslatát a módosításokkal együtt.  
 
Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a határozati javaslatot egyhangú – 11 
igen – szavazattal elfogadja és a következő határozatot hozza: 
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27/2011. (II. 17.) számú határozat: 
 
1.) A képviselő-testület az intézményfenntartó társulási formában működtetett 

Nagyatádi Közoktatási Intézmény 2011. évi költségvetését 764.645 eFt bevétellel és 
kiadással, 247,5 fő létszámmal a 2011. évi költségvetési rendelet 3, 4, 6/a. és 7/c. 
számú melléklete szerint jóváhagyja.  

 
2.) A képviselő-testület Ormai István polgármester cafetéria juttatásának éves 

összegét 2011. január 1. napi hatállyal az 5-ös szorzó, valamint a köztisztviselői 
illetményalap – 38.650 – szorzataként 193.250 Ft-ban állapítja meg. A keret 
tartalmazza a munkáltatót terhelő SZJA összegét is.  

 

3.) A képviselő-testület a 290/2010. (XII. 16.) sz. Határozatának 4.) pontjában az 
önkormányzat intézményeinél és a Polgármesteri Hivatalnál 7 fő létszámleépítés 
végrehajtását rendelte el. A Képviselő-testület nyilatkozik arról, hogy a 
létszámleépítésben érintett dolgozók tovább foglalkoztatására az önkormányzat 
költségvetési szerveinél a meglévő üres és előreláthatólag a megüresedő 
álláshelyeken a foglalkoztatottak munkaviszonyban töltött ideje 
folyamatosságának megszakítása nélküli foglalkoztatásra nincs lehetőség. Az 
önkormányzat a tevékenységi körébe tartozó feladatokat a létszámleépítés ellenére 
változatlan színvonalon meg tudja oldani a tárgyévben és a következő években is. 
A megszüntetett álláshelyek 5 évig nem állíthatóak vissza.  

 

4.) A képviselő-testület egyetért azzal, hogy jelenlegi rendszerében a helyi közlekedés 
közszolgáltatás 2011. március 1., illetve a Kapos Volánnal meglévő szerződés közös 
megegyezéssel történő megszüntetése időpontjával megszűnjön. 

 Elrendeli, hogy iskolai tanítási napokon a reggeli iskolakezdéshez, illetve a tanítási 
idő végéhez igazodva a Honvéd u. – Autóbuszállomás vonalon egy-egy különjáratú 
buszjárat közlekedjen és kerüljön megrendelésre az általános iskolásokat uszodába 
szállító buszjárat. 

 
Határidő: 2011. február 28. 
Felelős: Ormai István polgármester 

 
5.) A képviselő-testület elrendeli a védőnői körzetek felülvizsgálatát, figyelemmel az 

ellátottak számára, a finanszírozás feltételeire. Felhatalmazza a polgármestert, 
hogy a védőnői szolgálat által ellátott Bolhás, Ötvöskónyi, Tarany települések 
önkormányzataival egyeztessen a normatív támogatással nem fedezett költségek 
arányos viseléséről. Ennek hiányában Nagyatád Város Önkormányzata az érintett 
településen a védőnői szolgálat ellátást nem biztosítja. 

 
 Határidő:  2011. március 20. 
 Felelős:  Ormai István polgármester 
 
 
6.) A képviselő-testület az önkormányzat alkalmazásában álló közalkalmazott 

munkavállalók részére 2011. március 1-től természetbeni juttatásokat – cafetéria – 
nem biztosít. 
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 A köztisztviselők részére a törvényben kötelezően előírt minimum összegű cafetéria 
juttatást biztosítja a 2011-es évre. 

 A közfoglalkoztatott munkavállalók és más foglalkoztatási jogviszonyban állók 
részére cafetéria juttatást nem biztosít. 

 
 Határidő:  2011. március 1. 
 Felelős: Dr. Kovács Ildikó jegyző 
  Dr.Büttnerné Bódi Ágnes igazgató 
  Ivusza Tamás igazgató 
  Kutiné Csicskár Edit igazgató 
  Pünkösd Márton igazgató 
  Rongáné Csányi Katalin igazgató 
  Szakályné Pintér Mária főigazgató 
  Varga Éva igazgató 
   
7.) A képviselő-testület egyetért az NKI Babay József Általános Iskola és Sportiskola 

és az NKI Bárdos Lajos Általános Iskola és Alapfokú Művészetoktatási Iskola 
szervezeti integrációjával és a Bárdos Lajos Iskola épületében való elhelyezésével. 

 Egyben hatályon kívül helyezi a 290/2010. (XII. 16.) számú határozatának 2. 
pontját. 

 
 Határidő:  2011. augusztus 31. 
 Felelős:   Ormai István polgármester 
   Dr. Kovács Ildikó jegyző 
   Szakályné Pintér Mária főigazgató 
 
8.) A képviselő-testület úgy határoz, hogy a József Attila Kollégium, valamint az Ady 

Endre Gimnázium és Szakközépiskola intézményeinek működtetését nem adja át 
a Somogy Megyei Önkormányzat fenntartásába. 

 
 Határidő:  2011. február 28. 
 Felelős: Ormai István polgármester 
 
9.) A képviselő-testület elrendeli, hogy kiegészítve a 290/2010. (XII. 16.) számú 

határozata 8. pontját, az ezen előterjesztésben megfogalmazott szempontokat is 
érvényesítve kerüljön sor a következő intézmények tevékenységének, szolgáltatási-
ellátási körének, gazdálkodásának felülvizsgálatára, értékelésére, a 
költségmegtakarítási javaslatok elkészítésére. 

 
 Határidő:  Nagyatádi Fürdők és Sportlétesítmények 
   Városgondnokság  
   Polgármesteri Hivatal 
   2011. március 20. 
 Felelős:  Dr. Kovács Ildikó jegyző 
   Ivusza Tamás igazgató 
   Kutiné Csicskár Edit igazgató 
    
 Határidő: Művelődési Központ 
   József Attila Kollégium 
   Ady Endre Gimnázium és Szakközépiskola 
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   2011. május 20. 
 Felelős: Dr. Kovács Ildikó jegyző 
   Pünkösd Márton igazgató 
   Rongáné Csányi Katalin igazgató 
   Dr. Büttnerné Bódi Ágnes igazgató 
 
10.) A képviselő-testület elrendeli, hogy a város területén lévő, a jogszabályban előírt 

módon a lakosság egészséges ivóvízellátásához nem szükséges közkutak 
megszüntetésre kerüljenek. 

 
 Határidő:  2011. március 1. 
 Felelős: Svégel Gábor  
   Műszaki és Vagyongazdálkodási Irodavezető  
 
11.) A képviselő-testület egyetért azzal, hogy az utak tisztítására és a hó és síkosság 

mentesítésre vonatkozó szolgáltatási szerződés feltételei kerüljenek újratárgyalásra 
a Saubermacher Pannónia Kft-vel, mint szolgáltatóval azzal a céllal,hogy e 
munkák más módon csökkentett kapacitással, illetve alacsonyabb áron kerüljenek 
elvégzésre. 

 
 Határidő:  2011. március 20. 
 Felelős:  Ormai István polgármester 
 
12.) A képviselő-testület egyetért az Önkormányzat tulajdonában álló Baross G. u. 1. 

szám alatti ingatlan telkének megosztásával úgy, hogy a Korányi u. felől egy önálló 
ingatlan kerüljön kialakításra, ami értékesíthető. 

 
 Határidő:  2011. április 15. 
 Felelős:  Svégel Gábor  
   Műszaki és Vagyongazdálkodási Irodavezető 
 
13.) A képviselő-testület elrendeli, hogy az értékesíthető önkormányzati bérlakások 

bérlőit értesíteni kell a lakások megvásárlásának lehetőségéről és annak módjáról. 
 
 Határidő:  2011. március 20. 
 Felelős: Kutiné Csicskár Edit  
   Városgondnokság igazgató 
 
14.) A képviselő-testület kezdeményezi a Nagyatád Város Önkormányzata által 

kibocsátott kötvény törlesztése feltételeinek módosítását, a futamidő 
meghosszabbítását, a tőketörlesztés átütemezését. Megbízza és felhatalmazza a 
polgármestert a Raiffeisen Bankkal való, fentiek érdekében folytatandó 
tárgyalásra. 

 
 Határidő: 2011. február 28. 
 Felelős: Ormai István polgármester 
 
15.) A képviselő-testület kezdeményezi az önkormányzat finanszírozási lehetőségei 

biztosítása érdekében a folyószámla hitelkeret mértékének 400.000 eFt-ban történő 
biztosítását. Megbízza és felhatalmazza a polgármestert, hogy az önkormányzat 
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számlavezetését végző Kereskedelmi és Hitelbankkal erről tárgyaljon, illetve más 
pénzintézettel a számlavezetés és a folyószámla hitelkeret biztosítása érdekében 
egyeztetést folytasson. 

 
 Határidő: 2011. március 31. 
 Felelős: Ormai István polgármester 
 

16.) A képviselő-testület elrendeli, hogy kerüljenek kidolgozásra az önkormányzat és 
intézményei vonatkozásában az energia megtakarítás érdekében hozható 
intézkedések. A Nagyatádi Fürdők és Sportlétesítmények, valamint a Kiszely utcai 
távfűtőmű vonatkozásában vizsgálják meg a hőenergia termelés költségeinek 
csökkentésére alkalmas módszereket. Keressék meg az alternatív energia 
felhasználással kapcsolatos pályázati lehetőségeket, az előkészítésbe, a 
pályáztatásba és a megvalósításba bevonható partnereket. Készítsenek javaslatot 
az energia felhasználás költségeinek csökkentésére.  

 
Határidő: 2011. április 15.  
Felelős: Svégel Gábor a Műszaki és Vagyongazdálkodási Iroda vezetője 

 
Ormai István polgármester szavazásra bocsátja a rendelet-tervezetet a kiegészítéssel, valamint 
a 2/e. sz. melléklettel együtt. 
 
Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a rendelet tervezetet egyhangú – 11 
igen – szavazattal elfogadja.  
 
Nagyatád Város Önkormányzata Képviselő-testületének Nagyatád Város Önkormányzata 
2011. évi költségvetéséről szóló önkormányzati rendelet megalkotására vonatkozó 1/2011. 
(II. 18.) rendelete a jegyzőkönyv mellékletét képezi. 
 
Ormai István polgármester rövid szünetet rendel el. 

 

Szünet után: 

 

A képviselő-testület létszáma: 10 fő.  

 
2.) Előterjesztés a szociális pénzbeli és természetbeni ellátásokról szóló 6/2008. (II. 15.) 

rendelet módosításáról 
 Előadó: Dr. Kovács Ildikó jegyző 
 
Dr. Kovács Ildikó jegyző: 
Szóban ismerteti az előterjesztés tartalmát.  
 
A napirenddel kapcsolatosan kérdés, hozzászólás nem hangzik el.  
 
Ormai István polgármester szavazásra bocsátja a rendelet-tervezetet. 
 
Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a rendelet tervezetet egyhangú – 10 
igen – szavazattal elfogadja.  
 
Nagyatád Város Önkormányzata Képviselő-testületének a szociális pénzbeli és természetbeni 



 21 

ellátásokról szóló 6/2008. (II. 15.) rendelet módosítására vonatkozó 2/2011. (II. 18.) rendelete 
a jegyzőkönyv mellékletét képezi. 
 
3.)  Előterjesztés a gyermekek pénzbeli és természetbeni ellátásáról szóló 11/2006.(III.31.) 

rendelet módosításáról 
 Előadó: Dr. Kovács Ildikó jegyző 
 
Dr. Kovács Ildikó jegyző: 
Szóban ismerteti az előterjesztés, valamint a rendelet-tervezet tartalmát.  
 
A napirenddel kapcsolatosan kérdés, hozzászólás nem hangzik el.  
 
Ormai István polgármester szavazásra bocsátja a rendelet-tervezetet. 
 
Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a rendelet tervezetet egyhangú – 10 
igen – szavazattal elfogadja.  
 
Nagyatád Város Önkormányzata Képviselő-testületének a gyermekek pénzbeli és 
természetbeni ellátásáról szóló 11/2006.(III.31.) rendelet módosítására vonatkozó 3/2011. (II. 
18.) rendelete a jegyzőkönyv mellékletét képezi. 
 
 
4.) Előterjesztés az egyes anyakönyvi események engedélyezésének szabályairól szóló 

önkormányzati rendelet megalkotásáról 
Előadó: Dr. Kovács Ildikó jegyző 

 
Bejön az ülésterembe Melsin Valentin képviselő.  

A képviselő-testület létszáma: 11 fő.  

 
Dr. Kovács Ildikó jegyző: 
Részletesen ismerteti az előterjesztés, valamint a rendelet-tervezet tartalmát.  
 
Kérdések: 
 
Kárpáti László alpolgármester: 
Jól értette, hogy az eddigi díjak nem emelkedtek, pluszként jöttek be külső helyszínek 
terembérleti díjai.  
 
Dr. Kovács Ildikó jegyző: 
Igen, jól értette az alpolgármester úr.  
 
Ormai István polgármester:  
Kéri a jegyző asszonyt, hogy ismertesse, hogy melyek a lebonyolításra kijelölt helyszínek. 
 
Dr. Kovács Ildikó jegyző: 
A Városháza házasságkötő terme áll rendelkezésre első sorban ezeknek az eseményeknek a 
megtartására, hivatali munkaidőn belül és kívül egyaránt.  
Hivatali munkaidőn kívül lehet tervezni a családi eseményeket a hivatali helyiségen kívüli 
helyiségekbe, amelyek a következők: Ady Endre Gimnázium és Szakközépiskola aulája, a 
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Bárdos Lajos Általános Iskola  kamaraterme, a Szobrász Alkotótelep Látogatóközpontja és a 
Városi Múzeum. 
Szabadtéren a Szobrász Alkotótelep, valamint a Városi Múzeum kertje áll rendelkezésre.  
Ezeknek a helyiségeknek a kiválasztásánál egyrészt figyelemmel kellett lenni arra is, hogy jó 
esetben egy életre szóló családi események lebonyolítására kell biztosítani a feltételeket, de 
ezen kívül ezek jogi események, amelyekre az önkormányzat felelőssége, hogy a 
meghatározott feltételek ott rendelkezésre álljanak. Ezekben a helyiségekben és helyeken 
biztosíthatók ezek a jogi feltételek, valamint az események zavartalan megtartása.  
 
Sasvári Tamás képviselő, a Pénzügyi Bizottság elnöke: 
A rendelet-tervezetben még szerepelt a József Attila Kollégium klubterme, amelyet Pénzügyi 
Bizottság a tegnapi ülését követően javasol kivenni a tervezetből. A jegyző asszony ezzel 
egyet értett.  
 
Ormai István polgármester:  
Az előterjesztő a kiküldött előterjesztésben szereplő hivatali helyiségek közül kivette a József 
Attila Kollégium klubtermét, a jegyző asszony már ezzel a módosítással olvasta fel a 
lehetőségeket.  
 
Ormai István polgármester szavazásra bocsátja a rendelet-tervezetet. 
 
Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a rendelet tervezetet egyhangú – 9 
igen – szavazattal (két képviselő nem szavazott) elfogadja.  
 
Nagyatád Város Önkormányzata Képviselő-testületének az egyes anyakönyvi események 
engedélyezésének szabályairól szóló önkormányzati rendelet megalkotására vonatkozó 
4/2011. (II. 18.) rendelete a jegyzőkönyv mellékletét képezi. 
 
 
5.) Előterjesztés a Nagyatádi Közoktatási Intézmény szervezeti struktúrájának 

átalakítására 
 Előadó: Dr. Kovács Ildikó jegyző 
 
Dr. Kovács Ildikó jegyző: 
Részletesen ismerteti az előterjesztés tartalmát.  
Kéri a képviselő-testületet, hogy a határozati javaslatot fogadja el, ez az első döntés ahhoz, 
hogy elkezdhessék ennek a feladatnak a végrehajtását, amely nagyon sok egyeztetést igényel, 
mindjárt elsőként szakértő bevonását, aki megvizsgálja, hogy ez a tervezett intézkedés 
megfelel-e a jogszabályi feltételeknek, hogy a tanulóknak, a szülőknek nem jelent-e 
aránytalan terhet. Be kell szerezni a megyei önkormányzat véleményét, természetesen 
mindenről tájékoztatni kell az iskola tantestületét, a szülői szervezeteket, a 
diákönkormányzatok is megtárgyalják, majd az ő véleményezésüket követően lehet csak 
meghozni a végső intézkedéseket, amit már az alapító okirat és a társulási megállapodások 
módosításával szeretnék a képviselő-testület elé terjeszteni.  
Természetesen felveszik a kapcsolatot az intézményfenntartó társulások többi településével is, 
őket is már a képviselő-testület döntését követően tájékoztatják erről a döntésről. Nyilván az ő 
döntésüket is várják ebben a kérdésben.  
 
A napirenddel kapcsolatosan kérdés nem hangzik el.  
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Hozzászólások: 
 
Kárpáti László alpolgármester: 
Nagyon nehéz döntés idáig eljutni. Nem a Fidesz döntötte el, hogy ez így lesz, ez egy örökölt 
folyamat. Ez a gyönyörű új iskola akkora kapacitással rendelkezik, hogy sem a gyermekek, 
sem a nevelő testület nem fog kárt szenvedni, sokkal jobb körülmények között fognak 
iskolába járni. A testület feladata az, hogy a város költségvetését próbálja meg rendbe rakni. 
Számadatokat még nem ismernek, de ki fogják vizsgálni és tájékoztatni fogják a lakosságot is.  
 
Dr. Ludas László alpolgármester:  
Ez a döntés akkor is felvetődne, amennyiben a város a lehető legjobb anyagi körülmények 
között volna és bőven futná három alapfokú oktatási intézmény fenntartására. Világosan 
látható, hogy mennyivel csökkent a tanulói létszám úgy, hogy közben társulás került 
létrehozásra, a környező falvakból az alsó és a  felső tagozatba egy jelentősnek mondható 
tanulólétszám-bővítés történt és még így is folyamatos a csökkenés. Tíz éve kb. 1200 fő volt a 
tanulólétszám, most pedig 900 körül van és ez csak csökkenni fog. A takarékosság mellett 
ennek a legfőbb indoka az, hogy teljesen ésszerűtlennek tűnik három oktatási intézmény 
fenntartása ilyen gyereklétszám mellett.  
Az intézmény természetesen megmarad, ha tíz év múlva a következő testület azzal 
szembesülne, hogy ezeknek a szociálpolitikai intézkedéseknek, családtámogatásoknak és az 
adórendszer és egyéb oknál fogva Nagyatádon megfordulna ez a tendencia, akkor nyilván 
lehetőség lesz annak a testületnek másfajta döntést hozni.  
Most elsősorban természetesen a takarékosság mellett a gyereklétszám alakulása és ennek az 
új iskolának a létrejötte indokolja legfőképpen ezt a döntést.  
 
Sasvári Tamás képviselő, a Pénzügyi Bizottság elnöke: 
Akárhogy is nézi, ez a költségvetésnek nyilvánvalóan egy következménye, a város eljutott 
odáig, hogy egy iskolát meg kell szüntetnie. A város életében ez egy eléggé meghatározó 
momentum. Elviekben egyet ért ezzel a döntéssel, más lehetőség nem nagyon van. Célszerű 
lenne, ha ez az intézmény továbbra is oktatási intézményként működne, a legszerencsésebb az 
lenne, ha a megyei önkormányzat át tudná venni az Éltes Mátyás Általános Iskola 
működtetésével, hogy amennyiben a későbbiekben szükség lenne rá, akkor ismét oktatási 
intézményként működhessen és az állaga is megmaradjon.  
 
Rácz Ferenc képviselő, a Pénzügyi Bizottság alelnöke: 
Az integrálási kérdést kicsit más oldalról kell megközelíteni. Nem bezárnak egy iskolát, 
hanem egy korszerűbb, jobban felszerelt és komfortosabb, új intézménybe helyezik át a 
diákokat, ezzel jobb lehetőséget biztosítva a számukra. Minden gyereket és szülőt egyaránt 
örömmel fog eltölteni az, amikor ebbe az iskolába belépnek. Ez mindenképpen egy pozitív 
előrelépés és nem egy hátralépés, amelynek nyilván megvannak a költségvetésre irányuló 
hozadékai. Akkor, amikor a város eldöntötte, hogy pályázik az intézmény felújítására, 
mindenképpen számolni lehetett ezzel a lépéssel, már akkor tudható volt, hogy ez a lépés el 
fog jönni valamikor. Várható volt, hogy a demográfiai hullám meghatározza, hogy mikor jön 
el ez a lépés.  
 
Kárpáti László alpolgármester: 
Az iskolákban kialakult egy légkör, egy 25 éve jól összeszokott csapat, akik nyilván 
érzelmileg is kötődnek az iskolához. Minden tisztelet az övék, bízik benne, hogy itt ugyanúgy 
meg fogják találni a helyüket, ugyanazokat a hagyományokat tudják folytatni, amelyek abban 
az iskolában már kialakultak és csak jobb lesz nekik.  
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Dr. Orbán Csaba képviselő, a Szociális és Egészségügyi Bizottság elnöke: 
Az idei polgári bálon Liszt Ferenc domborműre gyűjtöttek, amely az új iskola 
kamaratermében lesz elhelyezve a Liszt Ferenc év alkalmából. Köszöni a hozzájárulásokat, 
bízik abban, hogy nagyon szép ünnepség keretén belül sikerül elhelyezni a domborművet.  
 
Ormai István polgármester:  
Valóban egy jelentős, fontos döntést hoz meg a testület. A hozzászólók a lényeget érintették. 
A folyamatok, változások között kell a megoldásokat megtalálni, ezeknek a körülményeknek 
- amelyek befolyásolják az általános iskolai oktatást, annak a feltételeit – jó néhány tényezője 
mondatja azt, hogy ezt a változtatást a nagyatádi alapfokú közoktatás rendszerén szükséges 
megtenni. A feltételek, a körülmények ezt indokolják és lehetővé teszik.  
Egyet ért a hozzászólókkal, az a cél, hogy az általános iskolás gyerekek nevelése-oktatása 
minél jobb feltételek között valósuljon meg. Ez a cél akkor valósul meg, ha most ezt a nehéz 
döntést megvalósítják.  
 
Ormai István polgármester szavazásra bocsátja a Nagyatádi Közoktatási Intézmény szervezeti 
struktúrájának átalakítására vonatkozó előterjesztés határozati javaslatát.  
 
Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a határozati javaslatot egyhangú – 11 
igen – szavazattal elfogadja és a következő határozatot hozza: 
 
28/2011. (II. 17.) számú határozat: 

 

1. Nagyatád Város Önkormányzata Képviselő-testülete egyetért azzal, hogy az NKI 
Babay József Általános Iskola és Sportiskola és a Bárdos Lajos Általános Iskola és 
Alapfokú Művészetoktatási Intézmény egységei egy integrált szervezeti keretben – 
egy intézményegységben – működjenek a 2011/2012. tanév kezdetétől, 2011. 
szeptember 1-jétől.  

 

2. A képviselő-testület az NKI intézményegységi integrációja megvalósításával, az NKI 
Babay József Általános és Sportiskola és az NKI Bárdos Lajos Általános Iskola és 
Zeneiskola – Alapfokú Művészetoktatási Intézmény egységei egy integrált szervezeti 
keretben - egy intézményegységben - történő átszervezésének megvalósításával 
kapcsolatos feladatok elvégzését az alábbi ütemterv szerint határozza meg: 

 

ÜTEMTERV 

 

az NKI Babay József Általános és Sportiskola és az NKI Bárdos Lajos Általános Iskola 
és Zeneiskola – Alapfokú Művészetoktatási Intézmény átszervezésének   megvalósítása 

 

 Feladat Határidő Felelős 

1. Az intézmény átszervezéséhez 
szükséges szakértői vélemény 
kérése. 

2011. február 21. Dr. Kovács Ildikó 
jegyző 
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2. A megyei önkormányzat 
szakvéleményeinek beszerzése, 
hogy a tervezett intézményi 
átalakítás a megyei fejlesztési 
tervvel összhangban van-e. 

2011. március 4.  Dr. Kovács Ildikó 
jegyző 

3. Az alapfokú oktatási intézmények 
fenntartására létrehozott társulás 
településeinek tájékoztatása.  

2011. február 20. Ormai István 
polgármester 
 

4. Az intézményfenntartó társulási 
megállapodás módosításának 
előkészítése.  

2011. március 16. Dr. Kovács Ildikó 
jegyző 

5. A Kötv. szerinti egyeztetések, 
vélemény kérések lefolytatása. 
(alkalmazotti közösség, iskolaszék, 
szülői szervezet, 
diákönkormányzat) 

2011. március 21. Dr. Kovács Ildikó 
jegyző 
Főigazgató, igazgatók 

6. Az intézmény átszervezéssel 
kapcsolatos végső döntés 
meghozatala. 
Az NKI alapító okiratának 
képviselő-testület elé terjesztése. 
A társulási megállapodás 
módosítása. 
Az alapfokú oktatási intézményre 
vonatkozó körzethatárokat 
megállapító rendelet módosítása.  
Az esetleges létszámcsökkentésről 
hozott döntések előkészítése. 

2011. március 25. Dr. Kovács Ildikó 
jegyző 

7. Az alapító okirat bejelentése a 
törzskönyvi nyilvántartásba. 

2011. április 5. Dr. Kovács Ildikó 
jegyző 

8 Az NKI Szervezeti és Működési 
Szabályzatának képviselő-testület 
elé terjesztése. 
Az intézmény 
tantárgyfelosztásának elkészítése.  
Pedagógiai program, 
minőségirányítási program, 
házirend módosítása.  

2011. augusztus 
31. 

Dr. Kovács Ildikó 
jegyző 
NKI főigazgatója, 
igazgatók 

9. Nagyatád Város 
Önkormányzatának közoktatási 
intézkedési terve módosításának 
elkészítése és elfogadása. 

2011. augusztus 
31. 

Dr. Kovács Ildikó 
jegyző 

 

3.  A képviselő-testület egyetért azzal, hogy a Somogy Megyei Önkormányzat Éltes 
Mátyás Általános Iskola, Egységes Pedagógiai Szakszolgálata intézménynek a 
Nagyatádi Közoktatási Intézmény Babay József Általános Iskola intézményegységének 
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megüresedett épületében történő elhelyezéséről Nagyatád Város Polgármestere 
egyeztetéseket folytasson a Somogy Megyei Önkormányzattal. 

 

Határidő: 2011. március 15. 
Felelős: Ormai István polgármester  
 
 
6.) Előterjesztés a város iskoláiban 2011/2012. tanévben induló első osztályok számának 

meghatározásáról 
 Előadó: Dr. Kovács Ildikó jegyző 
 
Dr. Kovács Ildikó jegyző: 
Szóban ismerteti az előterjesztés tartalmát.  
 
Rácz Ferenc képviselő, a Pénzügyi Bizottság alelnöke: 
A határozati javaslat 1/a.) pontjában a Bárdos Lajos Általános és Zeneiskola és Zeneiskola – 
Alapfokú Művészetoktatási Intézményként lesz megnevezve, vagy pedig zeneiskola és 
sportiskola? 
 
Dr. Kovács Ildikó jegyző: 
Az új intézmény elnevezése az alapító okirat módosításánál lesz esedékes, ott kell 
szerepeltetni az intézményegységek elnevezését. Itt még nem szerepel sportiskolaként, az 
elnevezését is majd jogszabályban meghatározott módon el kell végezni. Az elnevezésben 
minden olyan tevékenységnek szerepelni kell, amit az adott intézményegység végez. Hosszú 
neve lesz, az intézményegység új nevében  valószínűleg benne lesz a sportiskola, de ez egy 
későbbi előterjesztés tartalma lesz.  
 
Ormai István polgármester:  
A képviselő úr nem biztos, hogy a nevére kíváncsi, hanem arra, hogy beiratkozáskor lesz-e 
sportiskolás osztály.  
 
Dr. Kovács Ildikó jegyző: 
Lesz ilyen osztály.  
 
Ormai István polgármester:  
Az egyik a sportképzést vivő osztály lesz, ez a megnevezésében is szerepelni fog.  
 
Dr. Novák János képviselő, a Városfejlesztési és Gazdálkodási Bizottság elnöke: 
A név valószínűleg el van írva a határozati javaslat 1/a.) pontjában, mert kétszer szerepel az, 
hogy „és Zeneiskola”, az Általános Iskola után ki kellene még egyszer írni, hogy Általános 
Iskola és Zeneiskola. Úgy emlékszik rá, hogy az intézményegység nevében nem úgy van, 
hogy Bárdos Lajos Általános és Zeneiskola, de meg kell nézni az alapító okiratot.  
 
Ormai István polgármester:  
Ezt valóban tisztázni kell. 
 
Dr. Kovács Ildikó jegyző: 
Az alapító okiratban szereplő intézményegység-név a következő: Nagyatádi Óvoda, Általános 
Iskola és Alapfokú Művészetoktatási Intézmény Egységes Pedagógiai Szakszolgálat Bárdos 
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Lajos Általános Iskola  és Zeneiskola Alapfokú Művészetoktatási Intézmény.  
A határozati javaslatban elírás történt, a második „és Zeneiskola” törlésre kerül.  
 
Ormai István polgármester:  
A felolvasott név szerepel majd, mert mást még nem lehet beírni. Az alapító okirat 
módosítása után lehet.  
 
Ormai István polgármester szavazásra bocsátja a város iskoláiban 2011/2012. tanévben induló 
első osztályok számának meghatározásáról szóló előterjesztés határozati javaslatát a 
módosítással együtt.  
 
Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a határozati javaslatot egyhangú – 11 
igen – szavazattal elfogadja és a következő határozatot hozza: 
 
29/2011. (II. 17.) számú határozat: 
 
1.)  a) Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete egyetért azzal, hogy a 

2011/2012. tanévre az általános iskolába beiratkozó első osztályosokat 6 
csoportban helyezzék el, az alábbiak szerint:  

Nagyatádi Közoktatási Intézmény: 
- Bárdos Lajos Általános és Zeneiskola - Alapfokú  

 Művészetoktatási Intézmény      3 csoport 

- Árpád Fejedelem Általános Iskola és  
 Alapfokú Művészetoktatási Iskola     2 csoport 

            - Móricz Zsigmond Általános Iskola     1 csoport 
 

b) Az osztálycsoportok szervezése során figyelembe kell venni a megállapított 
körzethatárokat, és az egyenlőtlenségek elkerülése végett - a háromfai Móricz 
Zsigmond Általános Iskola kivételével - 21-26 fős osztálylétszámokat kell 
kialakítani. 

 
c) Az iskolai beiratkozásokat a döntésnek megfelelően kell megszervezni. 

Határidő: 2011. április 15. 
Felelős: Szakályné Pintér Mária főigazgató 

  
2.) Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete egyetért azzal hogy, ha a 

jelentkezők száma eléri a törvényben előírt átlaglétszámot, akkor  a 2011/2012. 
tanévben az Ady Endre Gimnázium és Szakközépiskolában egy 6 osztályos 
gimnáziumi, egy 5 és egy 4 éves gimnáziumi, egy 4 éves szakközépiskolai, valamint 
kettő szakképzési osztály induljon. 

Az 5 illetve 4 évfolyamos gimnáziumi osztályok együttes indítására akkor kerülhet 
sor, ha mindkét osztály tanulólétszáma az előírt átlaglétszámot eléri. Ha egyik 
osztály létszáma éri el az átlaglétszámot, akkor csak az az osztály indítható. Ha egyik 
osztály létszáma sem éri el az átlaglétszámot, akkor a jelentkezőket át kell irányítani 
úgy, hogy az egyik osztály létszáma legalább az átlaglétszámnak megfelelő legyen, és 
csak az az osztály indítható. 
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Határidő: 2011. június 29. 

 Felelős: Dr. Büttnerné Bódy Ágnes igazgató 
 
 
7.) Előterjesztés a volt laktanya területén lévő, nagyatádi 0220/53 helyrajzi számú 

beépített telephely vevőjének kijelöléséről 
 Előadó: Ormai István polgármester 
 
Ormai István polgármester:  
Röviden ismerteti az előterjesztés tartalmát. 
 
A napirenddel kapcsolatosan kérdés nem hangzik el.  
 
Hozzászólások: 
 
Czimbalek József képviselő, a Városfejlesztési és Gazdálkodási Bizottság alelnöke: 
A versenytárgyaláson részt vett, egy építőipari cég jelentkezett a pályázatra, aki 
könnyűszerkezeti házak építésével, és raktározással foglalkozik. Több munkahely jönne létre 
a vevőkijelöléssel az ígéretük szerint.  
 
Ormai István polgármester szavazásra bocsátja a volt laktanya területén lévő, nagyatádi 
0220/53 helyrajzi számú beépített telephely vevőjének kijelöléséről szóló előterjesztés 
határozati javaslatát.  
 
Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a határozati javaslatot 10 igen 
szavazattal,  1 nem szavazat mellett elfogadja és a következő határozatot hozza: 
 
30/2011. (II. 17.) számú határozat: 
 
1. Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete az előterjesztéshez 

mellékelt jegyzőkönyv alapján megállapítja, hogy a volt laktanya területén lévő, 
nagyatádi 0220/53 helyrajzi számú, összesen 31.611 m2 nagyságú önkormányzat 
tulajdonában álló beépített telephely tulajdonjogának elnyerésére kiírt pályázati 
felhívásra egy írásbeli pályázat érkezett. 

 
 A pályázó: 

Neve:  PRIMSZ Ingatlanberuházó Kft. 
Rövidített neve: PRIMSZ Kft. 
Képviselője: Peter Henri Antoine Martin vezető tisztségviselő 
Cégjegyzékszáma: 01-09-881933 
Adószáma: 13960258-3-43 

 Székhelye:  1093 Budapest, Lónyay utca 47. 4. em. 21. 
 
2. A Képviselő-testület által a 16/2011. (I. 27.) számú határozatával jóváhagyott 

pályázati felhívás és versenytárgyalási jegyzőkönyv alapján megállapítja, hogy a 
benyújtott pályázat érvényes. 
 

3. A Képviselő-testület a volt laktanya területén lévő, nagyatádi 0220/53 helyrajzi 
számú, összesen 31.611 m2 nagyságú beépített telephelyet, a 16/2011. (I. 27.) számú 
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határozatban, a határozattal jóváhagyott pályázati felhívásban, valamint a pályázati 
felhívás alapján benyújtott pályázatban foglalt feltételekkel: 

- összesen 13.207.000.-Ft, azaz Tizenhárommillió-kétszázhétezer forint – mely 
összeg ÁFA mentes – alap vételáron, 

- a teljes vételárnak az adásvételi szerződés aláírásával egyidőben, egyösszegben 
történő megfizetése mellett,  

- 1/1 tulajdoni arányban, 
PRIMSZ Ingatlanberuházó Kft. (székhelye: 1093 Budapest, Lónyai utca 47. 4. em. 
21., cégjegyzékszám: 01-09-881933, képviselője: Peter Henri Antoine Martin vezető 
tisztségviselő) tulajdonába adja. 

 
4. A Képviselő-testület felhatalmazza a város polgármesterét az adásvételi szerződés 

aláírására.  
 
Határidő: nyilatkozat kérés megküldése az elővásárlási jogra vonatkozóan 2011. február 
23. 
Felelős:   Ormai István polgármester 
 
 
 
8.) Előterjesztés a Nagyatád Város Önkormányzata Hivatásos Tűzoltósága 

tűzoltóparancsnoki beosztásának elnyerésére kiírt pályázati felhívás módosítására 
 Előadó: Ormai István polgármester 
 
Kiegészítés: 
 
Ormai István polgármester:  
Kialakult egy elég különleges helyzet, a képviselő-testület eldöntötte, hogy a Belügyi 
Közlönyben közzétételre kerül egy pályázati felhívás a meghatározott feltételekkel. Mire 
megjelentetésre került volna ez a felhívás, kiderült, hogy megszűnt a Belügyi Közlöny. Így 
most azt javasolja, hogy a Magyar Közlönyben jelenjen meg ez a felhívás azzal, hogy a 
megjelenéstől számított 15 nap a beadási határidő. Remélhetőleg hamarosan meg fog jelenni 
ez a felhívás, a közlönyben való megjelentetések nagyon drágák, de csak így lehet eleget tenni 
az országos és nyilvános meghirdetésnek hivatalos formában.  
Tájékoztatja a képviselő-testületet, hogy a megbízott tűzoltóparancsnok, Dékity Ferenc 
balesetet szenvedett, Achilles-ín szakadása van, megműtötték, nem tud dolgozni, a sérülés 
jellege a mozgást nem teszi lehetővé, a felépülés nagyon hosszú időt fog igénybe venni. 
Heizler György megyei igazgató úrral egyeztetést folytatott. Dékity Ferenc megbízott 
parancsnok, nincs helyettese, az állomány összetétele miatt nem tud olyan személyt 
megnevezni, aki átmeneti jelleggel helyettesítené. Heizler úr a barcsi tűzoltóparancsnokot, 
Tarlós István alezredes urat bízná meg átmenetileg. Erről a köztes állapotról a testületnek nem 
kell döntenie, de véleménye lehet. A műtétet követően 6 héttel már mozgásképes lesz Dékity 
úr, be tud menni a parancsnokságra. Nem látnak más megoldást, hosszasan tárgyaltak, 
átnézték az állománytáblát, megvan az előírás, hogy milyen végzettségű, gyakorlatú, 
beosztású személy lenne alkalmas.  
Ez egy teljesen sorsszerű, véletlen vis major helyzet.  
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Dr. Novák János képviselő, a Városfejlesztési és Gazdálkodási Bizottság elnöke: 
Különösebb gondot nem fog okozni a helyettesítés, hiszen Barcsról is megoldható az 
irányítás, a közvetlen napi szolgálatot úgyis a szolgálatvezetők végzik, a készenlét és egyéb 
dolgok nem szenvednek semmilyen sérelmet. 
A parancsnok úr mielőbbi gyógyulását kívánva el kell fogadni, tudomásul kell venni ezt a 
döntést.  
 
Ormai István polgármester szavazásra bocsátja  Nagyatád Város Önkormányzata Hivatásos 
Tűzoltósága tűzoltóparancsnoki beosztásának elnyerésére kiírt pályázati felhívás módosítására 
vonatkozó előterjesztés határozati javaslatát.  
 
Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a határozati javaslatot egyhangú - 11 
igen – szavazattal  elfogadja és a következő határozatot hozza: 
 
31/2011. (II. 17.) számú határozat: 
 
1. Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a 301/2010. (XII. 16.) számú 

határozata 1. pontja alapján jóváhagyott pályázati felhívás szövegét az alábbiak 
szerint módosítja: 

 A munkakör betölthetőségének legkorábbi időpontja: az elbírálást követően azonnal. 
 A pályázat benyújtásának határideje: a Magyar Közlöny Hivatalos értesítőjében 

történő megjelenéstől számított 15 nap. 
 A pályázati felhívás egyebekben változatlan marad. 

 
2. A Képviselő-testület a 301/2010. (XII. 16.) számú határozat 2. pontját akként 

változtatja meg, hogy a „Belügyi Közlönyben” szöveg helyére a „Magyar Közlöny 
Hivatalos értesítőjében” szöveg lép.  

 
Felelős: Ormai István polgármester 
Határidő: 2011. február 28. 
 
 
9/A.) Beszámoló a Városfejlesztési és Gazdálkodási Bizottság átruházott hatáskörben hozott 

döntéseiről 
 Előadó: Dr. Novák János elnök 
 
A napirenddel kapcsolatosan kérdés, hozzászólás nem hangzik el.  

 
Ormai István polgármester szavazásra bocsátja a Városfejlesztési és Gazdálkodási Bizottság 
átruházott hatáskörben hozott döntéseiről szóló beszámoló határozati javaslatát. 
 
Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a határozati javaslatot egyhangú - 11 
igen - szavazattal elfogadja és a következő határozatot hozza: 
 
 
 
32/2011. (II. 17.) számú határozat: 
 
Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a Városfejlesztési és 
Gazdálkodási Bizottság 2011. február 16-i ülésén átruházott hatáskörben: 
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- a nagyatádi 518/2 helyrajzi számon fekvő, az önkormányzat tulajdonában álló 
Nagyatád, Baross Gábor utca 5/a szám alatti épület földszintjén lévő – a 
földszinti irodákkal, üzletekkel közös használatú helyiségeinek az irodarészre 
jutó területrésszel együtt – 26 m2 nagyságú helyiségre a Mini Nyomda Kft-vel 
(képviselője: Gerleczné Pápa Rózsa ügyvezető, székhelye: Nagyatád, Hunyadi 
utca 2.) kötött bérleti szerződés meghosszabbításáról, 

- a Városfejlesztési és Gazdálkodási Bizottság 2011. évi munkatervének 
elfogadásáról, 

- a Nagyatád, Kossuth utca 1. szám alatti társasház földszintjén lévő, nagyatádi 
1368/A/3 helyrajzi számú, 141 m2 nagyságú, az önkormányzat tulajdonában álló 
helyiség bérlőjének kijelöléséről 

- a Nagyatád, Baross Gábor utca 5/a szám alatti épület földszintjén elhelyezkedő – 
a földszinti irodákkal, üzletekkel közös használatú helyiségeinek az irodarészre 
jutó területrésszel együtt – 24,71 m2 nagyságú helyiség határozott idejű, 3 éves 
bérleti jogának elnyeréséről, 

hozott döntéseit jóváhagyja.  
 
 
9/B.) Beszámoló az Oktatási, Kulturális és Sport Bizottság átruházott hatáskörben hozott 

döntéseiről 
 Előadó: Melles Zoltán elnök 

 
A napirenddel kapcsolatosan kérdés nem hangzik el.  
 
Hozzászólások: 
 
Kárpáti László alpolgármester: 
Kéri a bizottsági elnököket, hogy a napirend tárgyalásakor a későbbiekben tájékoztassák a 
televíziónézőket a beszámoló tartalmáról. A bizottsági üléseken főként a költségvetésen volt a 
hangsúly, de kéri a nagyatádiak tájékoztatását.  

 
Ormai István polgármester szavazásra bocsátja az Oktatási, Kulturális és Sport Bizottság 
átruházott hatáskörben hozott döntéseiről szóló beszámoló határozati javaslatát. 
 
Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a határozati javaslatot egyhangú - 11 
igen - szavazattal elfogadja és a következő határozatot hozza: 
 
33/2011. (II. 17.) számú határozat: 

 
1.) Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő- testülete az Oktatási Kulturális és 

Sport Bizottság 2011. évi munkatervét a bizottság 2011. február 15-i ülésén a 8/2011. 
(II.15.) számú határozatában megfogalmazottak szerint jóváhagyja. 

 
2.) A képviselő-testület az Ady Endre Gimnázium és Szakközépiskola Szervezeti és 

Működési Szabályzatának és Házirendjének módosítását az Oktatási, Kulturális és 
Sport bizottság 2011. február 15-i ülésén a 9/2011. (II.15.)   számú határozatában 
foglaltak szerint jóváhagyja. 

 
3.) A képviselő-testület a Nagyatádi Közoktatási Intézmény intézményegységeiben és 

tagintézményében a 2011/2012. tanévre történő beiratkozások időpontjait az 
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Oktatási, Kulturális és Sport bizottság 2011. február 15-i ülésén a 10/2011. (II.15.)    
számú határozatában megfogalmazottak szerint jóváhagyja. 

 
4.) A Képviselő-testület a Nagyatádi Közoktatási Intézmény Egyesített Óvoda 

intézményegységének nyári zárva tartásának rendjét az Oktatási, Kulturális és Sport 
bizottság 2011. február 15-i ülésén a 11/2011. (II.15.)   számú határozatában 
megfogalmazottak szerint jóváhagyja. 

 
5.) A Képviselő-testület a társadalmi szerveztek, kulturális csoportok és sport 

szervezetek számára a 2011. évi költségvetésben meghatározott támogatási 
összegeket az Oktatási, Kulturális és Sport Bizottság 2011. február 15-i ülésén a 
12/2011. (II.15.)   számú határozatában felosztottak szerint elfogadja. 

 
 

9/C.) Tájékoztató az önkormányzati képviselők vagyonnyilatkozat-tételi kötelezettsége 
teljesítésének ellenőrzéséről  

 Előadó: Dr. Novák János elnök, Bizottsági Elnökök Bizottsága  
 

Dr. Novák János elnök: 
A bizottság határozatképes volt és megtárgyalta a vagyonnyilatkozatok benyújtásával 
kapcsolatos kötelezettség teljesítését. A képviselő-testület tagjai és a nem képviselő-testületi 
tagok közül választott alpolgármester vagyonnyilatkozat-tételi kötelezettségének határidőben 
és rendben eleget tett a jogszabályoknak megfelelően.  
 
A napirenddel kapcsolatosan kérdés, hozzászólás nem hangzik el.  
 
Ormai István polgármester szavazásra bocsátja az önkormányzati képviselők 
vagyonnyilatkozat-tételi kötelezettsége teljesítésének ellenőrzéséről szóló tájékoztató 
határozati javaslatát. 
 
Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a határozati javaslatot egyhangú - 11 
igen - szavazattal elfogadja és a következő határozatot hozza: 
 
34/2011. (II. 17.) számú határozat: 
 
1. Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a Nagyatád Város 

Önkormányzata Képviselő-testületének Bizottsági Elnökök Bizottsága Elnökének az 
önkormányzati képviselők vagyonnyilatkozat-tételi kötelezettsége teljesítésének 
ellenőrzéséről szóló tájékoztatóját elfogadja. 

 
2. A képviselő-testület tudomásul veszi, hogy a Képviselő-testület tagjai és a nem a 

képviselő-testület tagjai közül választott alpolgármester a vagyonnyilatkozat-tételi 
kötelezettségének határidőben, a hatályos jogszabályban foglaltakban megfelelően 
eleget tettek. 
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10/A.) Tájékoztató a polgármester képviselő-testület két ülése közötti időben végzett 
tevékenységéről 

 Előadó: Ormai István polgármester 
 

A napirenddel kapcsolatosan kérdés, hozzászólás nem hangzik el.  
 
Ormai István polgármester szavazásra bocsátja a polgármester képviselő-testület két ülése 
közötti időben végzett tevékenységéről szóló tájékoztatót. 
 
Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a tájékoztatót egyhangú -11 igen - 
szavazattal elfogadta és a következő határozatot hozza: 
 
35/2011. (II. 17.) számú határozat: 
 
Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a polgármester képviselő-
testület két ülése közötti időben végzett tevékenységéről szóló tájékoztatót elfogadja. 
 

 
10/B.) Tájékoztató a jegyző és a Polgármesteri Hivatal képviselő-testület két ülése közötti 

időben végzett tevékenységéről 
 Előadó: Dr. Kovács Ildikó jegyző 
 
A napirenddel kapcsolatosan kérdés, hozzászólás nem hangzik el.  
 
Ormai István polgármester szavazásra bocsátja a jegyző és a Polgármesteri Hivatal képviselő-
testület két ülése közötti időben végzett tevékenységéről szóló tájékoztató határozati 
javaslatát. 
 
Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a tájékoztatót egyhangú -11 igen - 
szavazattal elfogadta és a következő határozatot hozza: 
 
36/2011. (II. 17.) számú határozat: 
 
Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a jegyző és a Polgármesteri 
Hivatal a képviselő-testület két ülése közötti időben végzett tevékenységéről szóló 
tájékoztatót elfogadja. 
 
 
11.) Interpellációk, kérdések 

 
Rácz Ferenc képviselő, a Pénzügyi Bizottság alelnöke: 
A Babay Iskola bejáratánál a Gyár utca felőli oldalon folyamatos jelleggel nem ég a 
közvilágítás, a problémát már többször jelezték az ott lakók.  
A Petőfi utca 7. sz. alatt az ingatlan területén rengeteg a felhalmozott szemét. Milyen módon 
lehetne ezt az állapotot megszűntetni? Ki az, akit ez ügyben meg kell keresni?   
Kivadáron a Fürdő utcában az őszi mezőgazdasági munkák idején a nagyméretű munkagépek, 
ill. a nehézsúlyú pótkocsik eléggé megrongálták az utat. A lakók kérése egy 7,5 tonnás 
súlykorlátozó tábla kihelyezése. Létezik egy kerülőút, de azt nem szokták használni, az utcán 
keresztül járnak.  
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Ormai István polgármester:  
Kéri a jegyző asszonyt, hogy a Petőfi utca 7. szám alatti ingatlannal kapcsolatos 
intézkedésekről adjon tájékoztatást.  
 
Dr. Kovács Ildikó jegyző: 
Régóta ismeretes a probléma, megtették mindazokat az intézkedéseket, amik megtehetőek, de 
ez meglehetősen kevés. Értesítették a tűzoltóságot, hogy nézzék meg a területet 
tűzveszélyesség szempontjából, akik eljárást indítottak az ügyben. Hivatalos tudomása nincs 
az eljárásról, de mivel ez egy egyedi ügy, nem is nyilvános.  
A probléma megszűntetése érdekében folyamatosan eljárnak, intézkedéseket tesznek, az 
érintett figyelmét többször felhívták arra, hogy a területét tisztítsa meg. A tűzoltósági eljárás 
eredménye ismeretében további intézkedéseket fognak tenni.  
 
Ormai István polgármester:  
Nehéz a megoldás, mert magántulajdonról van szó, ahová nem lehet bemenni. A probléma 
adott, most már nem csak a szomszédok, már az utca felé is kifolyik a sok szemét. Ez egy 
nagyon komoly, veszélyes probléma. Veszélyes a tulajdonosra nézve is, valamint a 
szomszédokra nézve is. Teljesen egyet ért a szomszédokkal.  
Kéri a jegyző asszonyt, hogy a két hivatalos szervezet, a tűzoltóság és a Polgármesteri 
Hivatal, a jegyző egyeztessen, hogy hol tart ez az ügy. Logikus lenne, hogy azt mondja rá egy 
hatóság, hogy ez így nem lehetséges, mert bizonyos szabályokat és előírásokat megszeg, nem 
tartja be. Legalább odáig jusson el a dolog, hogy ez kimondásra kerül, de ennek érdekében 
vegye fel a két szerv a kapcsolatot, Rácz képviselő urat pedig tájékoztassa a jegyző asszony a 
jegyzői irodában.  
Kérdezi a képviselő urat, elfogadja-e ezt a választ? 
 
Rácz Ferenc képviselő, a Pénzügyi Bizottság alelnöke: 
Igen.  
 
Svégel Gábor Műszaki és Vagyongazdálkodási Iroda vezetője: 
A közvilágítással kapcsolatos információt feljegyezte, kéri a képviselőket, hogy amennyiben 
továbbra is ilyen problémákról szereznek tudomást, nem kell megvárniuk a következő 
testületi ülést, bátran keressék meg az irodát, ahonnét egyből lehet továbbítani az 
információkat a karbantartó szervezet felé, akik talán a következő testületi ülés idejére már el 
is hárítják a problémát.  
A kivadári súlykorlátozó tábla kihelyezése pár éve már felmerült. Amikor az utat felújították, 
az iroda munkatársa megkereste a tervező céget, akik szerint az út magasabb teherbírásra volt 
méretezve. Akkor azért nem került kihelyezésre 7,5 tonnás súlykorlátozást, mivel elvileg ezt 
bírnia kell. Nincs tudomása arról, hogy jelen pillanatban milyen állapotban van ez az utca. 
Amennyiben az a döntés születik, hogy kerüljön kihelyezésre ilyen súlykorlátozó tábla, 
tájékoztatásképpen elmondja, hogy ilyen táblák nincsenek önkormányzati tulajdonban, azok 
beszerzése, valamint kihelyezése bizonyos időbe telik. Amennyiben döntés születik a 
korlátozó tábla kihelyezéséről, ne szabjanak ki olyan határidőt, amelyet esetleg nem lehet 
tartani.  
 
Ormai István polgármester:  
Egyeztessen a képviselő úr és az irodavezető úr. Milyen tapasztalatok vannak a súlykorlátozó 
táblák betartását illetően?  
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Svégel Gábor Műszaki és Vagyongazdálkodási Iroda vezetője: 
Alapvetően a közlekedési kultúrán kellene változtatni, ezek a táblák nem igazán válnak be. 
Több olyan levelet, átiratot küldött az iroda a rendőrkapitányság felé, ahol felhívták arra a 
figyelmet, hogy ezeken a területeken legyenek szívesek nagyobb rendőri jelenlétet biztosítani 
és eljárni a törvény szigorával. Ebben a kérdésben sajnos nem jutottak előrébb. 
 
Ormai István polgármester:  
Azért az irodavezető úr tegye meg amit lehet, annak érdekében, hogy az utak lehetőség szerint 
megvédésre kerüljenek.  
 
Czimbalek József képviselő, a Városfejlesztési és Gazdálkodási Bizottság alelnöke: 
A városi kemping kerítése után megmaradt az aljnövényzet, nemsokára jön a kempingszezon, 
az elburjánzott növényzet már átlóg a kerítésen.  
A Zrínyi u. 56. előtt az árok padkája benyomódott, ott megáll a víz, a múltkori nagy esőzés 
után megállt a víz.  
A 76-os házszám előtt a járdaépítésből ott maradt egy több négyzetméteres aszfaltdarab, 
amellyel a lakók nem tudnak mit kezdeni. 
 
Ormai István polgármester:  
A Városgondnokság igazgatója hallotta a felsorolt problémákat, mindhárom az ő 
kompetenciájuk.  
A kempingüzemeltetővel meg kell beszélni a munkálatokat, mert ha minden levágásra kerül, 
akkor meg az útról beverik a port, ami szintén gondot okoz.  
 
Sasvári Tamás képviselő, a Pénzügyi Bizottság elnöke: 
A tegnapi napon nem világított a Tallián utcában a közvilágítás, majd később felkapcsolódott. 
Valószínűleg nem műszaki probléma volt, csak valami miatt nem kapcsolódott be. 
A Solar előtti gyalogosátkelőnél a hotel felőli oldalon tegnap este nem égett a két járda feletti 
lámpa.  
Hogyan működik a városban a közvilágítás bekapcsolása?  
 
Ormai István polgármester:  
Tegnap előtt nem világított a Tallián utcában fél nyolc, háromnegyed nyolc között. A Baross 
Gábor, a Koch Róbert, a Korányi, a Tallián, a Beregszászi utcában nem volt közvilágítás. 
Létezik egy hibabejelentésre alkalmas telefonszám, amelyet este felhívott. A bejelentést 
követően eljártak a dologban, felkapcsolták a világítást. Nem szisztéma szerint működik 
egyébként.  
A kollégák tájékoztatása alapján a Solar előtti két lámpát a mai napon javították, zárlat 
keletkezett, három darab lámpa nem világított.  
 
Sasvári Tamás képviselő, a Pénzügyi Bizottság elnöke: 
Az utóbbi fél évben gyakorivá, rendszeressé vált, hogy egész utcákban nem világítanak a 
lámpák. Tudja, hogy korábban a földkábelekkel voltak problémák, ezeket meg kellene 
egyszer rendesen csinálni.  
 
Ormai István polgármester:  
Jól látja a képviselő úr, földkábel probléma van, ma is a hibákat keresték.  
Újra fel fogják ásni a belvárost a Spar-tól a Bajcsy-Zsilinszky utcában, a Széchenyi téren, a 
Baross Gábor utcában, ahol ki fogják cserélni a földkábelt. Valós a probléma, rendszeresen 
nincs áram, a közvilágítási hálózat elöregedett, elhasználódott.  
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Dr. Orbán Csaba képviselő, a Szociális és Egészségügyi Bizottság elnöke: 
Köztudott, hogy a Katolikus Egyház részéről kórházban folyik egy tevékenység, a kápolnában 
misék vannak, a plébános úr feljár az osztályokra is, gyóntat és egyéb tevékenységet folytat. 
Ez nagyon jól működik, a betegek ellátását ez a tevékenység eddig segítette, a lelki 
egyensúlyukat javította. A Neurológiai Osztályon azonban ismétlődő konfliktus van, ami 
miatt a plébános úr nem tudja ellátni ezt a feladatot. Odáig jutott ez a kérdés, hogy rendőrségi 
beavatkozásra is szükség volt. A kórház működtetőjének létezik egy szerződése a Katolikus 
Egyházzal, nem először, már harmadjára alakul ki ez a konfliktus. 
Megkéri a jegyző asszonyt, hogy tájékozódjon, hogy a probléma miért nem kezelhető és 
amennyiben lehet, a képviselő-testületet is tájékoztassa erről. 
 
Dr. Kovács Ildikó jegyző: 
Nem volt ismert eddig ez a probléma. A kórház működésébe ilyen vonatkozásban nincs 
beleszólása az önkormányzatnak, de természetesen egy felhívással tud élni a vezetőség felé, 
hogy ilyen probléma felmerült, megkéri őket, hogy vizsgálják meg a helyzetet és tegyék meg 
a szükséges intézkedéseket. 
 
Ormai István polgármester:  
Nehogy úgy álljanak fel a tárgyalóasztaltól, hogy akkor ezt a jegyző elintézi. Nem biztos, 
hogy ezt a konfliktust a jegyző asszony le tudja rendezni. Amit elmondott a jegyző asszony, 
az egy figyelemfelhívás. Így értette a képviselő úr is, ugye? 
 
Dr. Orbán Csaba képviselő, a Szociális és Egészségügyi Bizottság elnöke: 
Igen.  
 
Ormai István polgármester:  
Nehogy félreértés legyen ebből.  
 
Rácz Ferenc képviselő, a Pénzügyi Bizottság alelnöke: 
Látja, hogy a költségvetésben is szerepeltetésre került némi összeg a vízkár-elhárításra. Ez 
nagyon fontos feladat, amely időben nem tűr halasztást. Mikor állnak neki a vízelvezető 
árkok, ill. az átereszek tisztítási munkálatainak? A külterületen lakókat ez rendkívül érdekli. 
 
Svégel Gábor Műszaki és Vagyongazdálkodási Iroda vezetője: 
A közterületek rendjére vonatkozóan létezik egy önkormányzati rendelet, amelyben szerepel 
az átereszek és az ingatlan előtt lévő árkok karbantartása, tisztítása a tulajdonos feladata. Az 
utóbbi időben a nagymennyiségű, hirtelen lehullott eső miatt az akut problémájú helyeken 
beavatkozott az önkormányzat, de alapvetően ez a feladat a rendelet szerint a tulajdonosoké. 
A költségvetésben szereplő számok a minimálisnál is kevesebb összegek, amelyek ún. 
tűzoltásra, akut problémák megoldására alkalmasak, kardinális beavatkozásra nem.  
Koncepcionálisan el kell dönteni, hogy ennek a rendeletnek érvényt szerez-e az önkormányzat 
és akkor a lakossággal közösen mindenki felvállalja azt a feladatát, ami a saját tiszte, a 
lakosság a lakosságét, valamint az önkormányzatnak is van jó néhány területe, ahol ezt meg 
kell tenni. Ha ez így működőképes lehet, akkor lehet előrébb jutni, ha nem, akkor ez egy 
hosszabb folyamat lesz. Gyakorlatilag holnap bárki nekiállhat ennek a feladatnak.  
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Ormai István polgármester:  
Valamennyi pénze van az önkormányzatnak, egy kisebb brigádot is fel lehet állítani. Jól 
behatároltan azonosítani kellene azokat a szakaszokat, ahol el lehet indulni. Kommunikálni 
kell az ott lakókkal, hogy mely rész kinek a feladata lesz.  
 
Rácz Ferenc képviselő, a Pénzügyi Bizottság alelnöke: 
A rendelet betartatására a következő javaslata lenne: Kellene egy felhívást tenni a lakosság 
felé azzal kapcsolatban, hogy mi az ő feladatuk és meddig tart az ő hatáskörük. Nem 
gondolja, hogy jó lenne, ha mindenki maga nekiállna és ásná az árkokat, ezzel kisebb-
nagyobb árkok alakulnának ki, ezáltal egy-két ház előtt megállna a víz.  
Biztos abban, hogy a külterületen lakók saját maguk is nekiállnának.  
 
Ormai István polgármester:  
Javasolja, hogy a Műszaki Irodával, a Városgondnoksággal azonosítsák be az 
utcaszakaszokat, az ott lakókkal meg kell beszélni a további intézkedéseket.  
 
Kárpáti László alpolgármester: 
Szerencsére a Somogyi Béla utcában már nincsen közvilágítási probléma, miután három 
nappal ezelőtt a szolgáltató alvállalkozói megcsonkították az ott lévő tuják-cédrusok tetejét. 
Ez ebből a szempontból jó, viszont olyan állapotban vannak már ezek a tuják, olyan 
mértékben elvannak öregedve, hogy szükségessé vált a kivágásuk. Ismeri a költségvetés 
szűkös kereteit, felmerült az utcában lakók között az a lehetőség, hogy a visszaparkosításhoz 
hozzájárulnának. Kéri, hogy vizsgálják meg annak lehetőségét, hogy az elöregedett, 
elgombásodott tujákat esetlegesen ki lehessen vágni, vagy újra telepíteni, köztük azt az egy 
darabot, amely a saját háza előtt van és pont belelóg a villanyvezeték. Két évvel ezelőtt a 
polgármester úr nem engedte kivágatni. 
 
Ormai István polgármester:  
A Városgondnokság igazgatójának feladata az, hogy tekintse át a Somogyi Béla utcában a 
tuják állapotát, szakmailag ítéljék meg, hogy mit kell tenni, majd az eljárási rend szerint 
járjon el.  
 
Dr. Ludas László alpolgármester:  
Elhatározta, hogy a testület lelkiismerete lesz, aki azt fogja majd mindig mondani, hogy állj. 
Biztos, hogy nagyon sok lakossági igény van, lesz majd járdaprobléma, ültetés, ezt csinálja az 
önkormányzat, azt csinálja az önkormányzat. Ezek a kérések természetesen jogosak, azonban 
kéri, hogy mértékkel. Követendő példa lehet a lakosság bevonása bizonyos dolgok 
megoldásába. Sok kicsi sokra megy, a Városgondnokság tudja, hogy mibe kerülnek ezek a 
lakossági – egyébként jogos – felvetések, csak most kicsit óvatosan ezzel!  
 
Dr. Novák János képviselő, a Városfejlesztési és Gazdálkodási Bizottság elnöke: 
A Rinya közben a járdát szinte teljes egészében benőtték a tuják, a gyalogosok így az úton 
kénytelenek közlekedni. Ezeket a tujákat fel kellene nyírni, vagy ki kellene vágni.  
Az Ámor utca és a Csalogány sor sarkán lévő fenyőfát is fel kellene nyírni. Nem akar 
hozzányúlni, hátha ismét feljelentik. A nagy ívben balra kanyarodó járművek nem látják be az 
utat a fenyőgallyaktól. Ezt a problémát több helyen is tapasztalta. Olyan helyre vannak ültetve 
a fenyők, amelyek balesetveszélyessé tehetik a közlekedést, mert beláthatatlanná teszik a 
kanyart. Érdemes lenne végigsétálni a városon, megnézni, hogy hol van olyan zöldnövényzet, 
amely veszélyezteti a gyalogosforgalmat, a közvilágítást. Az Árpád utcában nagyon jól 
megoldották  a visszametszést. Tudja, hogy most nincs pénz erre, de nincs az ellen sem, hogy 
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ezeket a kivágott, visszametszett fákat azok vágják le, akik eltüzelhetik, csak akkor szakszerű 
irányítás mellett kell ezt végezni.  
Valóban olyan összeg került a költségvetés ezen sorára, amelyből tényleg nagyon kevés 
árokszakaszt lehet kitisztítani. Arra sem elég ez az összeg, hogy amennyiben a lakók 
kitisztítják az árkokat, legalább a föld el legyen szállítva. Sok helyen az áteresz mérete sem 
szabványszerű, pedig azokra a lakóknak engedélyt kellett kérni. Az átereszért tehát a lakók a 
felelősek, a szabályszerű méretek létesítéséért, valamint az állaguk megóvásárért is, kivéve a 
mély gyűjtőárkokat. Azokat kell levélben értesíteni, akiknél a házuk előtt probléma van akár 
az áteresszel, akár az árokkal.  
 
Ormai István polgármester:  
Mi a konkrét feladat? 
 
Dr. Novák János képviselő, a Városfejlesztési és Gazdálkodási Bizottság elnöke: 
Az interpellációja a Rinya közben lévő tuják, valamint az Ámor és a Csalogány sor sarkán 
lévő fenyő felmetszése. 
 
Ormai István polgármester:  
A Városgondnokság rögzítette a kérést. 
 
Dr. Novák János képviselő, a Városfejlesztési és Gazdálkodási Bizottság elnöke: 
Az interpellációkat eddig is határidővel és felelőssel határozták meg, kéri, hogy ez továbbra is 
így történjen. 
 
Ormai István polgármester:  
Az egy darab fenyő ágainak a felmetszése eléri-e az interpelláció szintjét? 
 
Dr. Novák János képviselő, a Városfejlesztési és Gazdálkodási Bizottság elnöke: 
Nem. 
 
Ormai István polgármester:  
Ugye nem? 
A feladat végrehajtása legyen meg. 
 
 
12.) Egyebek 
 
Kárpáti László alpolgármester: 
Március 1-től elindul az Új Széchenyi Terv. A Somogy Megyei Kereskedelmi és Iparkamara 
előadásán képviselte a várost. Maga is áll rendelkezésre, amennyiben kérdés merül fel. Ez a 
kormányprogram jelentősen hozzá fog járulni a munkahelyteremtésekhez, bővítésekhez, 
turizmushoz.  
Március 1-én a turizmus közvetlen szereplői összeülnek Nagyatádon egy beszélgetésre, közös 
gondolkodásra. 2011. február 1-jén a Művészetek Palotájában a Turizmus Kft. és különböző 
szakmai szervezetek díjaztak. A év kempingese Hujber Jenő, a Nagyatádi Castrum 
Termálkemping vezetője lett, akinek innen is gratulálnak, köszönik, hogy a városnak is jó 
hírnevét vitte.  
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Rácz Ferenc képviselő, a Pénzügyi Bizottság alelnöke: 
Múlt hét szerdán a Bodvicai óvodában nem tudja, milyen oknál fogva, a szolgáltató 
kikapcsolta a fűtést. A szülők megkeresték azzal a kérdéssel, hogy hogy fordulhat ez elő? 
Miért nem értesítik őket időben, hogy legalább ne vigyék a gyerekeiket óvodába? Elég sok 
gyermek beteg lett. Kéri a polgármester urat, hogy adjon tájékoztatást az ügyben. 
 
Ormai István polgármester:  
Nem ismeri ezt a dolgot, nem tud bővebb felvilágosítást adni, meg kell kérdeznie az 
intézményvezetőt, hogy mi történt. Melyik napon? 
 
Rácz Ferenc képviselő, a Pénzügyi Bizottság alelnöke: 
2011. február 9-én, szerdán reggel leszerelte a gázórát a szolgáltató díj-nemfizetés miatt. 
Csütörtök délelőtt visszakapcsolták, egy napig nem volt szolgáltatás.  
 
Ormai István polgármester:  
Meg kell kérdeznie az intézményvezetőt.  
 
 
Ormai István polgármester megköszöni a munkát, a képviselő-testület ülését 1730 órakor 
bezárja. 
 
 

K.m.f. 
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